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Verslag openbare vergadering commissies Ruimte en Samenleving 28 mei 2018 

 

Aanvang 19.30 uur 

Plaats raadzaal gemeentehuis te Heerde 

Aanwezig de voorzitters: S.J.L. Nienhuis (S) en G. van der Rhee (R) 

de leden (achter de namen van de leden is aangegeven bij welke 

commissie zij aan de vergadering deelnamen): 

CU-SGP: J. Tuinman (S), B.J. van der Linde (R), G. van der Rhee (S),  

H. Sellies (R) 

CDA: J. Grotenhuis-van der Horst (S), J. Kampherbeek (S), H.J. Mateman 

(R), S.J.L. Nienhuis (R) 

VVD: B.D. Volkers (R,S), A. Jalink (R), G.J. Hardam-Postma (S) 

GBP: W. de Weerdt (R), W. Boeve (S), H. Dijkslag (R), J.W.J. van Ommen 

(S) 

PvdA: B. Horst (R), P.A.M. Mast (S), A.J. Tigchelaar (R), G. Vijge-Koning 

(S) 

D66/GL: S.I. van Amerongen (R), A. van Dijk (S), G. Kwekkeboom (R), 

D.J. Landman-Kok (S) 

het college: de wethouders H.J. Berkhoff (R,S), Y. Çegerek (R,S) en  

W.I. Meijer (R,S) 

de griffie: J. Kok, M. van der Veer 

Ambtelijke ondersteuning: J. van der Beek 

Afwezig  

met 

kennis

geving 

P. Oosterhof 

  5 

Algemeen 
 

1. Opening  

Voorzitter Nienhuis opent de vergadering om 19.30 uur en heet iedereen hartelijk welkom op de 

vergadering van de commissie Samenleving. Afgelopen dinsdag is het nieuwe college geïnstalleerd 10 

en zijn de portefeuilles op hoofdlijnen verdeeld. De voorzitter heet de nieuwe collegeleden in het 

bijzonder welkom. Ook aanwezig zijn de directeur van Lucrato (tot vorig jaar Felua-groep) de heer 

Gerrie van Sunder en de heer Erik van der Veer (directeur Werk) bij punt 8 (jaarstukken Lucrato). 

Er is afmelding ontvangen van de heer Oosterhof wegens ziekte. Hij wordt vervangen door de heer 

Volkers.  15 

 

2. Melding van insprekers bij agendapunten en vaststelling agenda 

Er hebben zich geen insprekers gemeld. De agendacommissie heeft voorgesteld de agendapunten 6 

en 7 rechtsreeks als hamerstuk door te geleiden naar de raadsvergadering. Er is tot nu toe geen 

verzoek ingediend om alsnog één van deze voorstellen te agenderen. 20 

 

De heer Kampherbeek vertelt in de programmabegroting iets te hebben ontdekt waarvan hij 

iedereen graag op de hoogte wil stellen. Voorzitter: Agendapunt 7 wordt alsnog behandeld. 

De agenda wordt gewijzigd vastgesteld. 

 25 

3. Verslagen commissievergaderingen 3 en 23 april 2018 

 

Verslag commissievergadering 3 april 2018 

Er zijn geen vragen of opmerkingen en het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
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Verslag commissies Ruimte en Samenleving 23 april 2018 

Mevrouw Vijge: Op pagina 16, regel 31 staat in het stukje van mevrouw Landman “PvdA”. Dat moet 

zijn “D66/GL”. Mevrouw Landman: Heeft er al overleg plaatsgevonden m.b.t. het bestemmingsplan 5 

dossier Ringweg? Ik heb nog geen antwoord gehad op mijn vragen die ik in de rondvraag heb 

gesteld over Vérian, het Auschwitzcomité en de beheerstichting. Wethouder Berkhoff: Het 

bestemmingsplan Ringweg is vastgesteld. Wat zou dan de toegevoegde waarde zijn van een extra 

overleg? Mevrouw Landman: Het bouwblok zou in het midden worden geplaatst en niet aan de 

zijkant. De commissie had gevraagd of er een overleg zou komen. Voorzitter: Dit is teruggenomen 10 

door het college. Wethouder Berkhoff: Als die vraag bij het college ligt, wordt dat opgepakt. 

Voorzitter: De wijziging van partijnamen wordt gecorrigeerd. De andere vragen van mevrouw 

Landman staan op de toezeggingenlijst. De heer Kampherbeek: Dat is toch niet logisch? Als er in de 

rondvraag een vraag wordt gesteld, kun je toch op z’n minst zeggen dat het naar de 

toezeggingenlijst gaat? Voorzitter: Hier was een bijzondere afspraak over gemaakt. De voorzitter 15 

stelt het verslag gewijzigd vast. 

 

4. Lijst met aandachtspunten, toezeggingenlijst en bestuursagenda 

 

Aandachtspuntenlijst Samenleving 20 

Er zijn geen vragen of opmerkingen. 

 

Aandachtspuntenlijst Ruimte 

Er zijn geen vragen of opmerkingen. 

 25 

Toezeggingenlijst 

Mevrouw Vijge: In februari hebben we een presentatie gehad over het dashboard monitoring sociaal 

domein. Dit zou door naar de eerstvolgende vergadering van de auditcommissie. Er staat een 

einddatum van morgen achter. Is die vergadering al geweest? De heer Kampherbeek: Morgen is de 

auditcommissie, die datum is nog niet verstreken.  30 

[Toevoeging aan het verslag: inmiddels is afgesproken dit te agenderen voor de 

commissievergadering van 19 juni a.s.] 

De heer Volkers: Op sportpark Molenbeek vinden weer allerlei festiviteiten plaats. Er zou een overleg 

zijn met de stichting die het sportpark beheert. Daar is men nog niet op terug gekomen. Ik ben 

benieuwd naar de stand van zaken. Wethouder Berkhoff: Er heeft overleg met de stichting 35 

plaatsgevonden en met de buurt. We proberen in goed overleg een oplossing te bereiken, hoewel er 

vanuit het verleden een overeenkomst ligt die bindend is qua aantal geluidsdagen. Dat is wel lastig 

als er veel grote toernooien worden georganiseerd die nogal wat geluidsondersteuning behoeven. Dit 

jaar is het wel heel erg veel. De heer Volkers: Ik meen dat er sprake was van een concrete datum. 

Wordt er een mijlpaal gesteld? Wethouder Berkhoff: Dat is lastig, omdat er een duidelijke 40 

overeenkomst ligt, die niet eenzijdig kan worden gewijzigd. We proberen een situatie te vinden 

waarin iedereen zoveel mogelijk tevreden is. 

[Toevoeging aan het verslag: staat op het motieoverzicht vermeld].  

 

Bestuursagenda 45 

De heer Kampherbeek: Het onderwijsachterstandsbeleid zou in 2018 aan de orde komen. Hoe ver 

staat het daarmee? Wethouder Berkhoff: Er is een collegebesluit genomen over de inzet voor 2018. 

Vanuit het nieuwe regeerakkoord is er ook een koers uitgezet. Als dat nog niet is gebeurd, zullen wij 

u schriftelijk informeren hoe die zaken bij elkaar komen. De heer Kampherbeek verwacht dat er nog 

een ARI komt. 50 

[Toevoeging aan het verslag: Memo toezegging raad (ARI 2018-08) is aan de raadsleden verzonden 

op 30 mei 2018]. 

 

5. Spreekrecht publieke tribune over punten die niet op de agenda staan 

Hiervan wordt geen gebruik gemaakt.  55 
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Hamerstukken 

 

6. Vangnetuitkering 2017 (VU) 

Conclusie: de commissie stemt in met behandeling in de raad als A-onderwerp. 5 

 

7. Ontwerp programmabegroting 2019 - 2022 VNOG 

De heer Kampherbeek: In de laatste regel op pagina 25 staat: “De kazerne Heerde was ook in 

eigendom van de VNOG, maar is in 2018 weer aan de gemeente Heerde terug verkocht, waarna de 

gemeente Heerde weer zelf zorg zal gaan dragen voor de exploitatie van de kazerne.” Op grond van 10 

welk college- en raadsbesluit is dit terugkopen geregeld? Wethouder Berkhoff zal deze vraag 

schriftelijk noteren. De heer Kampherbeek: Komt dit nu op de toezeggingenlijst? Hoe doen we dat?  

[Toevoeging aan het verslag: Het college heeft op 19 november 2013 besloten de brandweerkazerne 

per 1 januari 2014 over te dragen aan de VNOG, waardoor een naheffing BTW kon worden 

uitgespaard. Onderdeel van de overeenkomst was dat de kazerne na 4 jaar weer wordt 15 

overgedragen aan de gemeente.] 

Conclusie: de commissie stemt in met behandeling in de raad als A-onderwerp, mits er nog 

               een toelichting komt van het college. 

 

Raadsvoorstellen Samenleving 20 

 

8. Jaarrekening 2017, ontwerp begroting 2019 en de meerjarenbegroting 2019 en 

volgende Felua-groep en Werkbedrijf Lucrato 

Introductie onderwerp: De gemeenschappelijke regeling Werkbedrijf Lucrato heeft de Jaarrekening 

2017 en de meerjarenbegroting 2019-2022 opgesteld. Voordat het bestuur van Werkbedrijf Lucrato 25 

de stukken vaststelt, worden de gemeenteraden van de in de Gemeenschappelijke Regeling 

participerende gemeenten (Apeldoorn, Epe en Heerde) gevraagd hun zienswijze op de stukken te 

geven. De raad wordt voorgesteld in te stemmen met de door het college opgestelde zienswijzebrief. 

Het voorstel ligt nu ter bespreking in de commissie voor. 

 30 

Voorzitter: Het is de afgelopen jaren gebruik dat de directeur van Lucrato (tot vorig jaar Felua-

groep) Gerrie van Sunder tijdens de commissievergadering kort een toelichting geeft op deze 

stukken.  

 

Toelichting de heer Van Sunder 35 

De heer Van Sunder: Vanaf 2015 heb ik getracht u mee te nemen in de consequenties van de 

Participatiewet en met name in de aangekondigde korting op het SW-budget. De afgelopen jaren 

hebben we met het toenmalige bestuur afspraken gemaakt hoe we dat tegemoet konden treden, 

want die korting is enorm. In 2013, 2014 en 2015 hebben we nog goed kunnen boeren, hoewel dat 

geen doel op zich is. Ons grootste doel is mensen aan het werk te helpen en dat is goed gelukt. 40 

Financieel zag het er ook goed uit, deels door een strak bestuur van de bedrijfsvoering, deels door 

een aantal panden te verkopen die niet meer werden gebruikt. Met het toenmalige bestuur was 

afgesproken de reserves die daardoor ontstonden te gebruiken om mogelijke tekorten te 

financieren, omdat we die nooit zouden kunnen dekken vanuit onze normale bedrijfsvoering. In 

2017 lukte het niet meer het tekort dat wij krijgen op de fianciering van al onze SW-collega’s (zo’n 45 

kleine 1.300) terug te verdienen door strakkere kostenbeheersing, meer opbrengsten te genereren, 

etc. Het is onze verantwoordelijkheid u te informeren dat er de komende jaren, mits het rijksbeleid 

hetzelfde blijft, een groot financieel vraagstuk ligt. Dit jaar, met de kennis van nu, krijgen wij voor 1 

SW-medewerker ongeveer €3.500,= minder dan dat wij volgens de CAO moeten betalen. Dat 

vermenigvuldigd met 1.200 betekent een kleine €4 mln. Wij noemen dat subsidieresultaat. Als GR 50 

hebben wij de opdracht om te kijken of we dat met de bedrijfsvoering van de andere delen, zoals 

detachering en met productie in de hallen met een klein gedeelte van de mensen dat nog binnen 

werkt, kunnen terugverdienen. Dat levert een omzet op van € 9 mln. € 4 mln. terugverdienen op 

een bedrijfscomponent van € 9 mln. is een onmogelijke opgave. We zijn er trots op dat het iedere 

keer nog lukt een groot deel van het tekort terug te verdienen. Maar dat lukt niet meer volledig. Dit 55 
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vraagstuk wordt pregnanter. Dat is terug te zien in de jaarstukken 2017. Kijkend naar het resultaat 

van een tekort van €700.000,= wil ik u memoreren wat het tekort was op de subsidie; dat was €2,4 

mln. Zonder korting op dat budget had ik €1,7 mln. dividend aan u kunnen uitkeren. Dat is de 

realiteit waar wij en u als raden mee te dealen hebben. In het bestuur is afgestemd transparant aan 

te geven hoe wij ervoor staan. Werkbedrijf Lucrato steekt nog steeds goed af tegen het landelijke 5 

beeld, maar dat is een schrale troost. Er zijn nog ongeveer 90 werkbedrijven in Nederland. Ruim 

90% daarvan schrijft diepe rode cijfers. Die andere 10% zijn totaal andere bedrijven. We zijn heel 

trots op de resultaten die we met de SW hebben geboekt en dat we het afgelopen jaar 

werkenderwijs Lucrato hebben opgericht en daarmee aan de opdracht van de gemeenten hebben 

voldaan om zoveel mogelijk mensen vanuit de Bijstand naar werk te begeleiden. Die doelstelling is 10 

voor de gemeente Heerde ruimschoots gehaald. De financiële druk wordt echter steeds groter en dat 

legt een enorme nadruk op ons werk. Het zou er om moeten gaan zoveel mogelijk mensen te laten 

participeren in de samenleving en het liefst naar werk. 

 

Eerste termijn 15 

Mevrouw Grotenhuis: Dank voor het inspreken en voor het werk dat uw organisatie verzet. We 

begrijpen dat de oorzaak van de financiële tekorten met name in Den Haag ligt. Het is een 

geloofwaardig verhaal, maar wat gaan we voor de toekomst doen? Het is heel belangrijk dat het 

college, mogelijk met andere gemeenten, een noodsignaal afgeeft in Den Haag. Dit kan zo niet 

doorgaan. Uit het financieringsoverzicht van onze gemeente blijkt dat er, met name op de 3 D’s, 20 

enorme tekorten ontstaan. Dat heeft niet met de uitvoering van het beleid te maken, maar met de 

korting. Kan het college ons toezeggen dat zij zich zal inspannen een noodsignaal af te geven?  

 

Mevrouw Hardam: Wij lezen in het raadsvoorstel dat door Lucrato scenario’s dienen te worden 

uitgewerkt om er voor te zorgen dat die extra aanvullende bijdrage van de gemeenten niet nodig is. 25 

Dit zou wat de VVD fractie betreft concreter gemaakt moeten worden met acties en deadlines. 

Voorts is het risico voor de gemeente Heerde voor het jaar 2019 ca. € 110.000,=. Wij snappen het 

solidariteitsbeginsel, maar voor eventuele tekorten op het wsw-budget, zal dit voor de gemeente 

Heerde een extra bijdrage betekenen van €206.000,= in 2020, €169.000,= in 2021 en €137.000,= 

in 2022. Deze bedragen zijn reeds opgenomen in de concept-Perspectiefnota van de gemeente, die 30 

toch al niet zo rooskleurig zal zijn. Wij spreken onze verontrusting hierover uit! De zienswijze van de 

gemeenteraad vinden wij op zich prima. Maar in de brief van Lucrato aan de Gemeente Heerde 

staan de punten die tijdens de door de externe accountant uitgevoerde controle naar voren zijn 

gekomen. Bijvoorbeeld het formaliseren van het beheer van de IT-systemen; het naleven van de 

inrichtingsvereisten vanuit de BBV; het nemen van preventieve maatregelen en het naleven van de 35 

aanbestedingsregels. Geen van deze punten wordt in de zienswijze genoemd. Omdat deze toch 

(financiële) risico’s bevatten, zouden wij deze toch wel benoemd willen zien. In de jaarstukken van 

2017 lezen wij op blz. 18 dat het UWV Lucrato heeft verzocht zich in te schrijven voor uitvoering van 

praktijkassessments. Aan dit verzoek is voldaan. Vervolgens zijn deze praktijkassessments door 

UWV aan Lucrato gegund. Dat is verheugend, natuurlijk en onze complimenten hiervoor. Maar wij 40 

vragen ons af of dit ook tegelijk een financiële meevaller betekent. 

 

Mevrouw Landman: Zoals u ons kent, voorzitter, draagt de fractie van D66/GL Lucrato, het oude 

Felua, een warm hart toe. We zijn trots op ze. We zijn en worden door het bedrijf goed op de hoogte 

gehouden hoe de stand van zaken is. Het zou daarom ook fijn zijn om bijv. in het najaar weer een 45 

update te krijgen, omdat de financiële situatie nogal knelt. Zoals we net hebben gehoord, staat die 

onder druk, omdat er geen nieuwe instroom komt en de budgetten omlaag zijn gegaan vanwege 

Rijksoverheidsbezuinigingen. Heel erg jammer. In de stukken staat ook dat de kaasschaaf er niet 

meer over kan. Er is al teveel beperkt en geknepen.  

 50 

Door re-integratie zijn er 30 mensen in Heerde uit de Bijstand gekomen en 10 gedeeltelijk. Dat 

vinden we een heel erg mooi resultaat. Hoe is dat in verhouding met andere gemeenten? De fractie 

van D66/GL vindt het heel belangrijk dat we de lobby richting Rijksoverheid aangaan. Daar moeten 

we met z’n allen de schouders goed onder zetten, willen wij onze organisatie op termijn nog in de 
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benen houden. Ik zeg bewust “onze”, want een kleine gemeente als Heerde heeft hier op termijn 

zorgen over om dat allemaal gefinancierd te krijgen. 

 

De heer Van der Rhee: Wij willen 3 kernpunten centraal stellen in dit verhaal. We maken ons grote 

zorgen. Het resultaat bedraagt een tekort van €702.000,=, terwijl in de begroting rekening was 5 

gehouden met een tekort van €637.000,=. Eigenlijk zijn we reserves aan het leegtrekken en is het 

€2,1 mln. negatief. Leuk dat er nog een bestemmingsreserve is en een algemene reserve, maar dat 

gaat op deze manier wel heel hard. Ons college kiest ervoor Lucrato scenario’s te laten uitwerken en 

gaat ervan uit dat de aanvullende bijdrage van ruim €1,4 mln. vanuit de gemeenten niet nodig is en 

neemt dit niet mee in de aanvullende financiering van het begrotingsjaar 2019. 10 

 

1. Is dit wel wijs? Moeten we geen rekening houden met dit doenscenario? We zitten toch in de GR? 

Hoe hard kan het college zich opstellen rondom die €1,4 mln.? 

2. De meerjarenbegroting is een soort sprookje, want er worden inkomsten gegenereerd onder de 

kop "we hebben extra geld nodig". Er worden wat gaten gedicht en dan staan er in de 15 

meerjarenbegroting voor de komende jaren allerlei lege plekken en worden er geen duidelijke 

uitspraken gedaan over hoe het financiële overzicht er in het meerjarenperspectief uitziet. Dat komt 

op mij over als bijna onverantwoord bestuur. Je kunt niet met zo’n meerjarenbegroting aankomen 

bij een gemeenteraad. 

3. Moeten we als gemeente de nood aan de orde stellen in Den Haag? Wat kunnen we als college en 20 

raad uit de kast trekken om die nood daar goed voor het voetlicht te krijgen?  

 

Mevrouw Vijge: Ook onze fractie heeft kennis genomen van de jaarrekening en de ontwerpbegroting 

alsook de concept zienswijze die is opgesteld. Als eerste willen ook wij, kijkend naar Heerde, de 

complimenten uitspreken voor het behaalde resultaat van uitstroom naar passend werk en uitstroom 25 

uit de bijstand. Dat zijn hele mooie resultaten, waar we heel trots op kunnen zijn! Dat maakt het 

des te zuurder om toch te moeten stellen dat de situatie, financieel bezien, heel zorgelijk is. Dat het 

blijven hanteren van de kaasschaafmethode geen efficiëntere bedrijfsvoering voor de lange termijn 

gaat opleveren. We kunnen ons als fractie vinden in de opgestelde zienswijze. Van de mogelijkheid 

om het werkbedrijf Lucrato te vragen geïnformeerd te worden over de wijze waarop de zienswijze 30 

wordt meegenomen, willen wij graag gebruik maken. Tot slot hopen we dat de ‘lobby’ bij het Rijk 

door betreffende gemeenten en de brancheorganisatie Cedris m.b.t. bezuinigingen resultaat gaat 

hebben. We vragen ons ook af of we nog iets extra’s kunnen doen. Tot het moment dat hierover 

duidelijkheid is, blijft uiteraard de vraag staan: wat als de lobby geen resultaat gaat opleveren? 

Uiteraard worden wij als fractie graag van de ontwikkelingen op de hoogte gehouden.  35 

 

De heer Van Ommen: GBP kan zich scharen achter de inhoud van de opgestelde brief. Heel goed dat 

er ruimte is voor complimenten v.w.b. het percentage van externe plaatsing. Dat is een mooi 

resultaat, ook afgezet tegen andere gemeenten. Het is ook logisch dat de financiën onder druk 

komen te staan door wetswijzigingen. We vonden het wel vreemd te lezen dat er een sluitende 40 

jaarbegroting werd gerealiseerd, mede op basis van incidentele verkoop van gebouwen. De heer Van 

Sunder had het over “goed boeren”. Zoals ik het in het raadsvoorstel las, was de begroting sluitend, 

maar niet meer dan dat. Als die panden niet waren verkocht, was de begroting dan in die tijd ook 

sluitend geweest, of werd die sluitend door de verkoop van de panden? Onder het kopje 

“Communicatie” staat in het raadsvoorstel: “De raad kan aan Werkbedrijf Lucrato vragen om 45 

geïnformeerd te worden over de wijze waarop zijn zienswijze is meegenomen.” Wij zouden het op 

prijs stellen geïnformeerd te worden op welke wijze deze is meegenomen. Er worden scenario’s van 

Lucrato gevraagd om een aanvullende bijdrage van de gemeente in de toekomst niet nodig te laten 

zijn. Die oplossing moet er komen, maar hoe kijkt Lucrato hier zelf tegen aan? Wij verwachten dat 

die scenario’s worden uitgewerkt, maar zijn ze het ook van plan? Zo ja, op welke termijn denkt 50 

Lucrato scenario’s te hebben geschetst? Er staat “verschillende scenario’s”. Ik denk dat we blij 

mogen zijn als er 1 scenario is waarmee we dit enigszins kunnen oplossen. Ik ben benieuwd hoe de 

directeur van Lucrato daar tegen aan kijkt. 

 

Beantwoording door het college 55 
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Wethouder Çegerek: Ik zie in de bijdragen van de raadsleden rode lijnen. Er is zorg geuit m.b.t. de 

financiën, de doelgroep, Lucrato als organisatie en de toekomst van Lucrato, zoals die ook geschetst 

wordt in de stukken. Dat geldt vooralsnog niet alleen voor Heerde, maar ook voor de overige 

gemeenten. De heer Van der Rhee vroeg hoe hard die €1,4 mln. is. Dat heeft betrekking op 

meerdere gemeenten. In vergelijking met andere gemeenten en andere met Lucrato vergelijkbare 5 

organisaties, willen we niet een te negatief beeld schetsen. We moeten ook bekijken hoe Lucrato 

vanaf begin 2017 heeft gewerkt, door aan de ene kant de kaasschaafmethode toe te passen om de 

kosten beheersbaar te houden en aan de andere kant naar andere financiële mogelijkheden te 

kijken. Wij zijn zelf ook een partij en als het gaat om de financiën, zullen we Lucrato opdragen om 

naar alternatieve mogelijkheden te kijken. Lucrato staat er niet alleen voor, want zij is een partner 10 

van ons. We zullen ook te allen tijde met hen meedenken om er een succes van te maken, want dat 

moet in eerste instantie de intentie zijn. Het is qua financiën niet rooskleurig, maar in vergelijking 

met andere organisaties heeft Lucrato het niet slecht gedaan. Qua organisatie zijn er verschillende 

methodes toegepast om naar nieuwe financiële mogelijkheden te zoeken, maar ook naar verbreding 

hoe we mensen uit een kwetsbare doelgroep naar een baan kunnen geleiden. Specifiek voor Heerde, 15 

zijn er 30 mensen (en dat is niet niks) bemiddeld naar een vaste baan. Zij zijn dus uit de Bijstand. 

Die modus moeten we vasthouden en Lucrato stimuleren dat voort te zetten. Daarnaast zijn er 10 

mensen naar een gedeeltelijke baan begeleid. Dus in totaal hebben 40 mensen uit onze kaartenbak 

perspectief gekregen en is er een goede match gemaakt tussen vraag en aanbod. We doen ook de 

re-integratie trajecten. Daarin is Lucrato een organisatie die volop in beweging is. We moeten als 20 

gemeente ook naar onszelf kijken. Dit moet op de politieke agenda blijven staan, zowel in regionaal 

verband als in VNG verband en richting Den Haag. Ik heb nog niet met externe partijen om tafel 

gezeten, maar dit is wel één van de punten die ik snel wil oppakken. 

 

De heer Van Sunder: Het meest wenselijke scenario is dat het rijk stopt met deze onzin. Er is 25 

landelijk veel lobby en druk; via de VNG, via de directeuren sociale dienst (Divosa), via 

branchevereniging Cedris. We zitten veel aan tafel bij het Rijk, maar tot nu toe is het niet gelukt. Er 

is een interbestuurlijk akkoord gesloten, waar het VNG-congres binnenkort over zal spreken. Daar 

worden de minister ook vragen gesteld. De minister geeft aan dat er in het akkoord extra middelen 

komen voor de gemeenten, maar ziet over het hoofd dat de bewindvoerderstaken BUIG en SW 30 

afzonderlijk moeten worden bezien. Dat wordt een thema op het VNG-congres. Deze week vindt een 

overleg plaats met de 3 gemeenten, waarin we mogelijke scenario’s gaan bekijken om aan dit grote 

vraagstuk tegemoet te komen. We hopen op het Rijk. Dit is geen sprookje, maar in een begroting 

voor de komende jaren in het Sociaal Domein moet je met heel veel aannames werken. Deze week 

komt de meicirculaire. Ik heb geen idee wat daar in staat over de vergoeding die wij dit jaar krijgen 35 

en al helemaal niet over 2019. Ik heb ook geen idee wat het uiteindelijke resultaat van 2018 zal 

worden. Dus we moeten met aannames werken. We hebben overleg gehad met gemeenten en hen 

gevraagd hoeveel men bij ons wil inkopen als preferred supplier. Met de kennis van nu hebben we in 

beeld gebracht wat er dan aan gat overblijft. We hebben het bijsturing genoemd, omdat het aan de 

raden is mee te denken welke oplossingsrichting wordt gekozen. Lucrato heeft natuurlijk ten allen 40 

tijde de opdracht verder te kijken naar de kostenkant en naar extra opbrengsten. Het UWV levert 

extra inkomsten op, er zijn werkgevers die bij ons inkopen, er zijn andere gemeenten die bij ons 

aankloppen om diensten in te kopen. Dat levert extra inkomsten op en dekking van het tekort. Het 

is de vraag of het voldoende is, maar ik weet eigenlijk zeker dat dat niet zo is. Het zal een 

combinatie van factoren worden. Het is mijn diepe wens dat de gemeente het komende jaar niet 45 

hoeft bij te dragen, maar het is mijn opdracht u mee te nemen in de fase waarin wij nu zitten. De 

komende periode gaan we een aantal scenario’s uitwerken en die komen ook bij de wethouders op 

tafel. Dat zal ongeveer na de zomervakantie zijn. Dan weten we ook meer over wat het Rijk van 

plan is te doen. In 2013, toen we begonnen met dit traject, hebben we als bestuur afgesproken 

waar wij van wilden zijn; wij zijn van het ontwikkelen, bemiddelen en begeleiden. Alle andere 50 

activiteiten, die wij voor eigen rekening en risico deden, hebben we afgestoten, zoals de kwekerij en 

de drukkerij. Toen bleven de panden over. Als we de panden niet hadden verkocht, hadden we ook 

in de jaren 2013, 2014 en 2015 een positief resultaat gehad. Incidenteel was het nog positiever. Dat 

is weggezet als bestemmingsreserve voor de zwaardere jaren. Soms maken we gebruik van 

gemeentelijke systemen. Een nieuw financieel pakket moet opnieuw worden ingeregeld, zeker 55 
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gezien de privacywetgeving. Het vraagstuk wie er geautoriseerd is, is dit jaar opgelost. We voldoen 

aan de BBV. Over de aanbestedingsregels hoeft u zich geen zorgen te maken. Onze opdracht is een 

wettelijke taak om mensen zo regulier mogelijk werk te laten verrichten. We hadden 25 mensen op 

de Egellaan in de schoonmaak. Die mensen hebben wij gedetacheerd naar regionaal 

schoonmaakbedrijf Dros. Die betaalt ons een vergoeding, maar er moeten ook schoonmaakmiddelen 5 

worden ingekocht. We hebben afgesproken dat Lucrato Dros factureert voor de detacheringen en 

dat Dros Lucrato factureert voor de schoonmaakspullen. De accountant merkte vervolgens op dat 

Lucrato voor meer van €200.000,= aan schoonmaakmiddelen heeft ingekocht. Dat is echter inclusief 

een wettelijke taak. De accountant heeft gesteld dat, als wij volgend jaar een briefje van een erkend 

jurist kunnen laten zien dat dit legitiem is in het kader van de WSW, er niks aan de hand is. Er is 10 

geen sprake van dat wij Europese aanbestedingen ondermijnen. Hoe gaat Lucrato om met de 

zienswijzen? Er is de afgelopen jaren een goede gewoonte ontwikkeld om een reactie te geven op 

uw zienswijzen. Er werd gezegd dat €700.000,= verlies eigenlijk €2,1 mln. zou moeten zijn. Jaren 

geleden hebben we extra geld overgehouden uit bedrijfsvoering en incidentele baten en we hebben 

gezegd dat in te zetten als het nodig is. Dan zeg je eigenlijk dat je kosten kunt betalen die we 15 

anders niet zouden kunnen betalen en ook niet zouden maken. Een groot deel van die 

bestemmingsreserve bestaat uit kosten die we anders niet zouden maken. Daarbij valt te denken 

aan scholing van de medewerkers. 3 jaar geleden hadden we 1 doelgroep en nu zijn dat er 7 of 8. 

We voeren op dit moment 2.500 trajecten uit van VSO, PRO, dagbesteding en Bijstand tot WSW. 

Daar is scholing voor nodig. Dat geld hebben wij gereserveerd en daar kunnen wij dat nu van 20 

betalen. Anders hadden wij dat niet kunnen doen. 

 

Tweede termijn 

De heer Van der Rhee: De mensen in deze doelgroep zijn kwetsbaar. Super om te horen welke 

resultaten er worden bereikt en welke inzet er wordt gepleegd om deze mensen een plek in de 25 

maatschappij te geven. Er worden allerlei verklaringen gegeven, maar mij bekruipt het gevoel dat 

we een wild west wedstrijd aan het rijden zijn. Vorig jaar zagen we al dat het financieel de mist in 

ging en nu zien we dat het nog verder de mist in gaat. Tussen de regels door hoor ik al dat de 

resultaten van 2018 er ook niet zo rooskleurig uitzien, maar we rijden gewoon door. Zet alstublieft 

de roep richting Den Haag heel stevig door. Is het wel wijs nu geen rekening te houden met een 30 

mogelijk tekort? Dit wordt op korte termijn niet opgelost, dus, college, hou daar rekening mee en 

neem het wel mee. Ik begrijp dat het college van Lucrato de scenario’s ontvangt. Het lijkt me goed 

dat de raad hier tijdig over wordt geïnformeerd. Mevrouw Landman heeft dezelfde vraag als de heer 

Van der Rhee en hoopt dat de raad in het najaar een avond kan hebben om met Lucrato de 

scenario’s door te nemen. Mevrouw Hardam: Ik heb het gevoel dat we die noodscenario’s niet 35 

kunnen omzeilen. We moeten lobbyen in Den Haag, maar daar zijn de budgetten juist 

teruggedraaid. De heer Kampherbeek: In het stuk staat dat het perspectief al is aangepast. Wij 

hebben nog geen Perspectiefnota gezien. We hebben alleen op 14 mei een bijeenkomst gehad 

waarin een aantal getallen is gedeeld. Daar heb ik niets van Lucrato gezien. Staat het daar wel bij? 

 40 

Beantwoording door het college 

Wethouder Çegerek: De heer Van der Rhee en mevrouw Landman stipten nog even de financiën 

aan. Het college heeft een informatieplicht en stelt de raad op de hoogte dat dit in een 

risicoparagraaf is opgenomen. We schetsen zeker geen rooskleurig beeld voor de toekomst, maar 

leggen hier ook onze zorg neer. Dit is een raming en het kan ook oplopen. Mevrouw Landman gaf 45 

aan dat de raad tijdig en goed over de financiën wil worden geïnformeerd. Dat heb ik goed 

begrepen. Er komt een meicirculaire. Na de zomer is er nog een bestuurdersbijeenkomst. Dan weten 

we meer over het vervolg en de stand van zaken. Vanuit de plicht van het college om de raad te 

informeren, lijkt het mij goed dan de stand van zaken over dat deel van de financiën actief vanuit 

het college richting de raad te informeren. Het totale pakket van werk en inkomen wordt tegen het 50 

licht gehouden en daarmee komen wij terug richting de raad. 

 

De voorzitter vraagt om een advies per fractie. De heer Van der Rhee wil hier graag een B-

onderwerp van maken, omdat er veel open eindjes zijn en hij dit graag in openbaarheid met de raad 

wil delen. 55 
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Conclusie: de commissie stemt in met behandeling in de raad als B-onderwerp. 

 

9. Jaarrekening 2017, de Kadernotitie begroting 2019-2022, wijziging begroting 2018 

en de ontwerp begroting 2019-2022 PlusOV 

Introductie onderwerp: De Vervoerscentrale Stedendriehoek/PlusOV heeft een brief gestuurd over 5 

de voortgang van PlusOV, de Kadernotitie begroting 2019-2022, de ontwerpbegroting 2019-2022, 

de begrotingswijziging 2018 en de jaarrekening 2017. Van de raad wordt gevraagd kennis te nemen 

van de jaarrekening 2017 en de Kadernotitie begroting 2019-2022. Het college stelt de raad voor 

een zienswijze in te dienen over de voorgestelde wijziging van de begroting 2018 en de 

ontwerpbegroting 2019-2022. Het voorstel ligt nu ter bespreking in de commissie voor. 10 

 

Eerste termijn 

Mevrouw Vijge: Hier hebben we al het hele jaar over gesproken. Hierbij wil ik nog wel graag even 

opmerken dat de aanbiedingsbrief dateert van 20 april jl. In de laatste commissievergadering op 23 

april jl. zijn echter door onze fractie nog een aantal zorgelijke vervoerssituaties geschetst die, wat 15 

Heerde betreft, niet (geheel) overeenkomen met wat in deze aanbiedingsbrief staat genoemd 

aangaande het leerlingenvervoer. Dat terzijde. Zoals inmiddels al bekend was, zijn de kosten voor 

2017 aanzienlijk hoger uitgevallen dan was begroot. Zowel de beheerskosten als de regiekosten. Dit 

komt het huishoudboekje van onze gemeente wederom absoluut niet ten goede. Ook dat wisten we 

inmiddels al. Ook dit lopende jaar 2018 vallen de kosten regie en beheer hoger uit, alsook de 20 

vervoerskosten. Naar verwachting heeft de uitkomst en vervolgens de implementatie van bureau 

PiM (Partners in Mobiliteit) ook nog financiële consequenties voor 2018. Onze hoop is nu gevestigd 

op augustus 2018, waarop ons voorgehouden wordt dat het vervoer "op orde is" en we terug zullen 

zijn op "origineel gepland niveau", zoals is aangeven in de stukken. Zowel wat betreft het plannen, 

het daadwerkelijke vervoer, als de kosten! Wij, fractie PvdA, vinden het dan ook een goed besluit 25 

dat de verlenging van de dienstverleningsovereenkomst is opgeschort van 1 juni naar 1 november, 

zoals ons onlangs gemeld is in de memo 2018-36. Wat betreft de kadernota is het besluit van iedere 

deelnemende gemeente afzonderlijk van grote invloed op de vertaalslag van de kaders, wat maakt 

dat deze, op dit moment, moeilijk voorspelbaar zijn. Ook voor de begroting 2019 e.v. is dat het 

uitgangspunt en geldt dus hetzelfde. 30 

 

Daarnaast blijft het ook nog spannend wat Apeldoorn gaat doen. Zij hebben opschorting gevraagd 

tot 1 oktober..... De grote vraag blijft dus toch nog steeds onbeantwoord: Gaat het allemaal goed 

komen met PlusOV? 

-Krijgen we de financiën m.b.t. tot PlusOV weer in het gareel?? 35 

-Wat betekent dat dan voor Heerde?? 

-Welke andere alternatieven zijn er, om het vervoer beheerbaar en beheersbaar te laten zijn?? 

 

Hiervoor zijn we van vele factoren afhankelijk, waarover wij als PvdA fractie de komende maanden 

graag in gesprek zouden gaan én nauwgezet geïnformeerd willen blijven worden, om als Raad voor 40 

1 november het enige en juiste besluit te kunnen nemen. 

 

Mevrouw Landman: De fractie van D66/GL heeft grote zorgen m.b.t. de kosten Jaarrekening 2017 

en de meerjarenbegroting van PlusOV. PlusOV is geen Lucrato m.b.t. vertrouwen. We zien dat er 

een overschrijding is van 100%. We moeten i.p.v. bijna €200.000,= bijna €400.000,= betalen. Dat 45 

vinden wij niet normaal. Wie is voor zo n debacle verantwoordelijk? Als je dan ook nog ziet dat er 

een jaar lang dubbele kosten zijn voor directie, dan ga je je toch afvragen of iemand, die zo’n 

puinhoop heeft achtergelaten, zo lang doorbetaald moet worden. Kort gezeten en dan zulke kosten. 

Wij vragen ons als fractie echt af hoe en wie deze begrotingen in het verleden heeft opgesteld. 

Wij hebben hier grote twijfels bij en we zijn bang dat we hier een strop om onze nek hebben hangen 50 

voor jaren. Daarbij komt dat, naast de hoge kosten, ook de diensten voor cliënten en leerlingen niet 

goed hebben gelopen. Zij zijn immers steeds de dupe geworden. Blijft bij ons nog puntje hangen; 

komen de declaraties van kosten voor extra inroep door de gemeente in geval van nood als een 

taxibedrijf niet op kwam dagen, bij de gemeente binnen, of gaan die rechtstreeks naar PlusOV?  
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Daar komt nog een ander belangrijk punt bij, nl. de aanbestedingen, waar in onze ogen fouten zijn 

gemaakt. Met name bij handhaving van groen rijden en kwalitatief goed personeel. Kennelijk 

voldoen de vervoerders die de aanbesteding hebben gekregen hier onvoldoende aan. Is goedkoop 

dan duurkoop? Wel heel duurkoop. Veel problemen, niet groen rijden en heel veel extra kosten. Dit 

vinden wij als fractie een zorgelijke situatie. De kosten voor de komende jaren worden nog hoger. 5 

Hoe kun je dan nog begroten, als er zoveel onregelmatigheden zijn? Verder vinden wij het een 

omissie dat er m.b.t. onregelmatig werk geen extra begroting was ingezet. Ik vind het wel zo’n flop 

dat je dit soort kleine punten niet eens kunt begroten. De zienswijze die we als gemeente hebben 

opgesteld, mag best wat scherper. Wij hebben weinig vertrouwen in deze organisatie en dat zouden 

wij in de brief naar voren willen laten komen. Daarbij vinden we het heel erg dat de aanbesteding op 10 

deze manier is verlopen en dat mensen, die de aanbesteding hebben gewonnen, niet aan de eisen 

voldoen. Ik vind dat niet kunnen. Dat zou in nieuwe contracten moeten worden meegenomen. 

 

De heer Tuinman: PlusOV is een jaar geleden opgericht en is al verscheidene malen onderwerp van 

gesprek geweest in deze zaal. In eerste instantie waren daartoe de grote hoeveelheid klachten, over 15 

vooral het leerlingenvervoer, de aanleiding. Ik ga daar nu niet verder op in, daar is al genoeg over 

gesproken in de achterliggende maanden en de portefeuillehouder heeft al verscheidene keren 

aangegeven welke verbeteringsmaatregelen intern binnen PlusOV zijn ingevoerd. Toen deze Raad 

medio vorig jaar besloot om o.b.v. de GR met PlusOV in zee te gaan, hebben we in alle wijsheid dat 

besluit genomen o.b.v. de toen voorliggende informatie, zowel redactioneel als in cijfers. We zijn nu 20 

inmiddels een jaar verder en wordt de Raad nu geconfronteerd met de financiële gevolgen van de 

desorganisatie, anders kan ik het niet noemen, binnen OV Plus. Mevrouw Landman memoreerde 

daar ook al aan. Voorzitter, terugkijkend naar het startmoment en ziende op de jaarcijfers 2017, de 

gewijzigde begrotingen 2018 en 2019-2022, stelt de fractie van CU-SGP vast, dat PlusOV de situatie 

destijds veel te rooskleurig aan de Vervoerscentrale Stedendriehoek heeft voorgespiegeld en ons 25 

allen daarmee op het verkeerde been heeft gezet. PlusOV confronteert de deelnemende gemeenten 

nu met een forse overschrijding van de kosten in 2017, nota bene het jaar waarin we zijn gestart. 

Maar de naweeën voelen we ook, ik doel daarbij op de bijgestelde begrotingen voor 2018 en de 

jaren 2019-2022. Hierbij blijft de grote onzekere factor voor Heerde of het dit nu is, of dat we in de 

loop van dit jaar, of anders volgend jaar om deze tijd, andermaal met financiële tegenvallers 30 

geconfronteerd worden. Of dat de vereveningsmethodiek ons voor nieuwe verrassingen stelt. En dan 

heb ik het nog niet over de klantontevredenheid. Onzeker is immers nog of de inmiddels ingevoerde 

herstelmaatregelen binnen OV Plus zijn vruchten ook in de komende jaren zullen afwerpen. Gelet op 

de opgestelde zienswijze constateren we dat het College onze zorgen deelt. Het college verzoekt het 

bestuur van de Vervoerscentrale Stedendriehoek daarin om met u z.s.m. in contact te treden in het 35 

geval blijkt dat het nieuwe budget voor 2018 e.v. jaren niet toereikend is. Wat ons betreft, en 

daarbij sluiten wij ons aan bij de woorden van mevrouw Landman, mag dat best wat zwaarder 

aangezet worden, bijv. in de trant van “dat de gemeente Heerde nieuwe budgettaire 

overschrijdingen niet zal accepteren”. De financiële situatie van de gemeente Heerde maakt het nu 

eenmaal dat we strak moeten sturen op onze uitgaven en dan is deze GR wat ons betreft één van de 40 

middelen om hier een begin mee te maken! Als laatste opmerking bij dit Raadsvoorstel noemen we 

de mogelijkheid van een eventuele terugtreding uit deze GR. Ik lees daar niets over. Wel dat er 

uitstel is gevraagd om ons te bezinnen over de periode die na dit jaar komt. Graag horen we van het 

College of hier al over is nagedacht en of er reeds onderzoek gedaan is of wordt naar een betere 

vervoersvoorziening voor onze burgers die daarop aangewezen zijn. 45 

 

Mevrouw Hardam: Wat ons opvalt, is dat er van Lucrato mensen aanwezig zijn om een toelichting te 

geven op de cijfers, maar dat er van PlusOV niemand in deze vergadering aanwezig is. De omissies 

in het vervoer van PlusOV hebben wij in dit huis vaak besproken. Nu lezen wij dat voor de 

implementatie van het leerlingenvervoer voor het schooljaar 2018-2019 project 818 is opgezet. 50 

Binnen dit project zijn onder andere afspraken gemaakt tussen de deelnemende gemeenten en 

PlusOV, die ervoor moeten zorgen dat de opstart van het nieuwe schooljaar goed gaat verlopen. 

Ambtelijk zijn deze afspraken afgestemd en de doelstellingen zijn haalbaar, mits de afspraken 

worden nagekomen en er strak gestuurd wordt door de projectleider bij PlusOV. Wij vragen ons af 

wat die afspraken zijn en wat wordt gedaan om die gevaarlijke “mits” te torpederen? Oorzaak van 55 
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de fikse kostenoverstijging is onder andere het inhuren van extra management en extra 

advieskosten en extra inhuur van medewerkers op diverse plaatsen. Dit was door de VVD tijdig 

voorzien en is hiervoor uitdrukkelijk gewaarschuwd. Daarnaast is ook nog onvoldoende rekening 

gehouden met meerkosten door onregelmatige diensten. Bovendien ook structureel te laag begrote 

loonkosten van het eigen personeel. Dat vinden wij zorgelijke fouten, die wat ons betreft voorzien 5 

hadden kunnen worden. Het gerealiseerde resultaat is nul. De lasten van PlusOV worden namelijk 

volledig gedekt door de bijdragen van de gemeenten en Provincie. De totale bijdrage van Heerde is 

€390.220,=. Voor de verdere onderbouwing van dit bedrag wordt verwezen naar Kanttekeningen 

ad. 2. Daar staat dat de jaarrekening 2017 voor de gemeente Heerde behoorlijk afwijkt ten opzichte 

van de begroting. In het staatje op blz. 4/6 staat een totale afrekening van €196.059,=. Het verschil 10 

in deze 2 bedragen snappen wij niet. Wel ontvangen we van PlusOV nog een reizigersbijdrage van 

€14.836,=. Maar, als uit de evaluatie van de vereveningsmethodiek blijkt dat Heerde onevenredig 

getroffen is door de wijze van verdeling, zal dit geen gevolgen hebben voor de bijdrage van de 

gemeente Heerde over 2017. Met andere woorden: we moeten dit bedrag dus gewoon slikken en 

gewoon betalen! Op blz. 3/6 van het RV lezen wij dat vanaf het nieuwe schoolseizoen met een 15 

nieuwe planning wordt gewerkt, waarvan verwacht wordt dat deze 10 tot 15% kostenreductie zal 

opleveren. Wij houden ons hart vast als het gaat om de kwaliteit van de dienstverlening van o.m. 

kwetsbare reizigers. Op diezelfde blz. staat ‘De vervoerkosten worden begroot op het in het 

bedrijfsplan beoogde niveau, als gevolg van de in 2018 ingezette maatregelen om de kosten te 

reduceren’. Kan de wethouder aangeven wat hiermee wordt bedoeld? De door het bestuur van 20 

PlusOV goedgekeurde conceptbegroting 2019-2022 met een aangepaste begroting voor 2018 wordt 

nu voorgelegd. Voor de gemeente Heerde betekent dit een bijstelling op de oorspronkelijke 

begroting van PlusOV van €285.772,=. Dit bedrag wordt simpel meegenomen in de Voorjaarsnota 

2018. Als gezegd, ook hierdoor wordt de zeer zorgelijke financiële situatie van de gemeente Heerde 

niet rooskleuriger. De zienswijzebrief van PlusOV. We lezen: “De gemeenteraad stemt in met de 25 

gewijzigde begroting 2018. Voor de gemeente Heerde betekent dit een verhoging van de budgetten. 

Daarom doen wij u een dringende verzoek om voor 2018 deze budgetten niet te overschrijden en zo 

mogelijk een besparing te realiseren.” Wij vinden dit erg gemakkelijk en geven zo alle ruimte aan 

PulsOV om nog meer geld van de Gemeente Heerde te krijgen. Geld wat er niet is. Beter is om te 

stellen: “Wij gaan er van uit dat de budgetten toereikend zijn en dat wij, gezien de te verwachten 30 

kostenreducties, in overleg willen over terugbetaling van de restanten!” Ook lezen wij in deze 

zienswijze dat “wij alsnog een dringend beroep doen om de data, die grondslag zijn geweest voor de 

opgenomen bedragen in de jaarrekening 2017, bij ons aan te leveren. Aan de hand van deze data 

kunnen wij onze opdrachten aan u analyseren en zo mogelijk de kosten voor de gemeente Heerde 

terugdringen.” Kan de wethouder dit uitleggen? Wat gaat dit wellicht opleveren? 35 

 

De heer Van Ommen: Ik sluit me aan bij de vorige sprekers over een scherpere zienswijze op de 

brief van PlusOV. Soms schoot ik een beetje in de lach bij het lezen van de brief die PlusOV aan ons 

heeft gestuurd. Als één van de eerste zinnen staat er: “ Het vraagafhankelijke WMO-vervoer met 

ruim 4000 unieke klanten en 35000 ritten per maand verloopt al sinds de start naar 40 

tevredenheid…..” In de hele brief zijn ze overal tevreden over. “Er zijn nog een klein aantal klachten 

met een structureel karakter”. Nergens kan ik lezen wat voor soort klachten dat zijn en hoe dat 

wordt opgelost. Ik wil me aansluiten bij alle zorgen die er leven. “De organisatie is inmiddels 

versterkt met een ervaren operations manager en ervaren planners.” Prima, maar wat kost dat 

allemaal wel niet? Die mensen zijn allemaal later aangenomen. Daar komen de extra kosten 45 

vandaan. Het is vast nodig geweest, maar dit is niet waar wij in het begin ja tegen hebben gezegd. 

Zo zijn er nog veel meer extra kosten gemaakt, waar wij nu voor opdraaien en waar wij, ons 

inziens, geen schuld aan hebben. Om het met enige beeldspraak te verhelderen; PlusOV heeft de 

TomTom niet aangezet, heeft 1.000 extra ritten gereden en wij betalen de diesel. Wij hebben daar 

grote moeite mee. Er wordt ook nog gesproken over een klanttevredenheidsonderzoek. Het enige 50 

wat we zien, is wat dat kost. Maar ik kan nergens lezen hoe er wordt onderzocht. Hoeveel klanten 

worden er gevraagd? Alleen mensen vanuit het WMO-vervoer, waar ze zo tevreden over zijn? Of ook 

die schoolkinderen die ik iedere dag langs de weg zie staan en die 3 kwartier op hun bus wachten? 

Ik zou graag willen weten hoe dat klanttevredenheidsonderzoek eruit ziet, anders weet ik niet 

hoeveel waarde ik er aan moet hechten. 55 
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De heer Kampherbeek: Ik sluit me niet direct aan bij alle klaagzangen. Wel heb ik nog een vraag 

over de rol die de gemeente krijgt. In het stuk staat: ”Ambtelijk zijn deze afspraken afgestemd en 

de doelstellingen zijn haalbaar, mits de afspraken worden nagekomen en er strak gestuurd wordt 

door de projectleider bij PlusOV.” Dus, we kunnen niets aan die man van PlusOV doen. We werken 5 

ons een slag in de rondte, maar als die man niet doet wat hij moet doen, geeft dat dan niet aan hoe 

bijzonder moeilijk de samenwerking met deze firma gaat? In het stuk staat ook dat wij iets aan de 

verevening gaan veranderen. Kan de wethouder dat met een eenvoudig voorbeeld uitleggen? 

 

De heer Volkers: Als het vervoer wordt aanbesteed in de markt, hoe kan het dan dat we iedere keer 10 

worden verrast met kosten die wij moeten betalen? Moeten we als uitbestedende partij dan ook niet 

naar onszelf kijken? Hebben wij de spelregels niet goed opgesteld? Het is toch vreemd dat de bal 

iedere keer bij ons wordt neergelegd, terwijl er een marktwerking was afgesproken? De heer 

Kampherbeek: We zijn hier als volledige raad bij geweest. Hier hebben we over gediscussieerd en er 

zijn voorlichtingsbijeenkomsten geweest. Daar waren ook mensen van de VVD en D66/GL bij. De 15 

schuit is gaan varen en nu moeten we verder. Of niet, maar dat horen we dan van het college. 

Mevrouw Hardam: Wij zijn inderdaad bij diverse voorlichtingsbijeenkomsten geweest, maar het werd 

ons gebracht als efficiëntieslag en het zou goedkoper worden. Dat was het uitgangspunt. Er zou een 

centrale meldkamer komen en dat zou allemaal voordelen opleveren. Ik denk dat wij toen niet de 

juiste voorlichting hebben gehad. De heer Van Ommen: De heer Kampherbeek heeft gelijk dat wij 20 

hier lang geleden over hebben nagedacht. Maar dat was niet met allerlei ervaren operation 

managers die extra moesten worden ingehuurd. Die verdienen wel wat meer dan een standaard 

krantenjongen. Mevrouw Landman: Ik vind het schrijnend te moeten constateren dat we in de tijd 

cijfers voorgespiegeld hebben gekregen die de helft zijn van wat ze uiteindelijk zijn geworden. Ik 

kan daar als raadslid niet zo diep in duiken om dat helemaal boven tafel te krijgen. Ik begrijp hier 25 

niets van en wil hier uitleg over hebben. Moeten we hier wel mee doorgaan? 

 

Beantwoording door het college 

Wethouder Berkhoff: Het gaat om de procedure in het kader van de GR, waarbij je kennis neemt 

van de jaarrekening en meerjarenbegroting en daar als gemeente een zienswijze op kunt geven. 30 

Mooi om dit moment aan te grijpen om de moeilijke start van PlusOV nog eens in de etalage te 

zetten en vraagtekens te zetten. PlusOV is een welbewuste keuze geweest van 9 gemeenten om tot 

een integraal vervoerssysteem te komen voor vraagafhankelijk vervoer en het routegebonden 

vervoer van leerlingen en doelgroepen. Gestimuleerd door Provincie, die tot dan toe 

verantwoordelijk was voor het vraagafhankelijk vervoer, individuele gemeenten, die 35 

verantwoordelijk waren voor het leerlingenvervoer, en allerlei zorginstellingen, die 

dagbestedingsvervoer organiseerden. Dit is een proces van jaren geweest, dat al speelde in de 

bestuursperiode 2010-2014, met veelvuldig overleg met Gedeputeerden en bestuurders in Arnhem. 

Er zijn discussies geweest of dat privaat of publiek moest worden gedaan. In deze regio is ervoor 

gekozen een publieke regiecentrale te stichten, die regisseur zou zijn van het vervoer dat middels 40 

aanbesteding verworven zou worden. Er zijn fouten gemaakt, maar ik zou graag zien dat we t.a.v. 

gemeenschappelijke regelingen wat meer eigenaarschap ontwikkelen. Wij zijn mede-eigenaar van 

dit bedrijf, nl. aandeelhouder, en het gaat slecht met dit bedrijf. Ook de gemeente Deventer vertelde 

laatst in een groot artikel dat ze niet tevreden is, maar geen alternatief heeft. Dat geldt voor Heerde 

ook, terwijl wij wel open staan om te bekijken hoe wij in de toekomst delen terug kunnen halen via 45 

vrijwilligersvervoer. 2017 was een lastig opstartjaar van het leerlingenvervoer, nadat in 2016 de 

pilot met Apeldoorn ook fout was gegaan. Dat was tragisch, heeft veel extra inzet van personeel 

gekost en heeft ook koppen doen rollen. Conclusie is wel dat het oorspronkelijke businessmodel voor 

PlusOV geen slecht model is, mits er een aantal fte’s wordt toegevoegd. Het gaat niet om hele forse 

afwijkingen van het oorspronkelijke businessplan. Het zou moeten kunnen draaien, mits je de 50 

stappen goed zet en de voorbereidingen goed doet. De voorbereidingen van het leerlingenvervoer 

zijn niet op orde geweest. Dit jaar is daar een speciaal project van gemaakt, om het in augustus 

goed te laten verlopen. De gemeenten moeten daarin hun aandeel leveren, wat betekent dat alle 

gegevens over de te vervoeren personen op tijd aanwezig moeten zijn. Dat is voor Heerde gelukt. 

Tegen de sluitingsdatum waren er nog maar 2 gemeenten die een paar extra dagen nodig hadden. 55 
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We hopen dat het straks wel gaat lopen en dat we bij de evaluatie, die verbonden is aan het 

opschorten van het beslismoment om door te gaan met dit bedrijf, die beslissing in oktober in 

vertrouwen kunnen nemen.  De aanpassing begroting 2018 is lastig, omdat de reorganisatie nog 

volop in gang is en de externen nog niet van de vloer zijn. Ook de interim-directeur is nog niet 

vervangen door een nieuwe, vaste directeur. Het is lastig werven in deze specifieke branche. Maar 5 

het gaat lukken en dan komen we tot het oorspronkelijke businessplan + een aantal extra fte’s voor 

de planning en dan moet het kunnen draaien. Ik heb vertrouwen in PiM, die ons ook hebben 

geholpen bij het aanleveren van de interim-directeur. In 2018 hebben we tot aan augustus nog hoge 

kosten. In een eerdere vergadering heb ik gezegd dat wij een kostenreductie verwachten, omdat wij 

in het lopende schooljaar niet meer de planning gaan veranderen. Het loopt nu goed, los van 10 

incidenten. We moeten nu niet proberen de routes en chauffeurs anders te laten rijden, want dat 

levert klachten op. We moeten in de zomerperiode proberen de nieuwe routes efficiënter op de rit te 

krijgen. Dat moet 15% opleveren. Nog belangrijker is de verevening. Dat is een ingewikkelde 

techniek. De verevening pakt voor Heerde buitengewoon nadelig uit en verklaart een groot deel van 

de cijfers in het leerlingenvervoer. Er zijn gemeenten die weinig nadeel van de verevening 15 

ondervinden en die er veel nadeel van ondervinden, zoals Heerde. Epe zit in dezelfde positie als 

Heerde. Binnen het bestuur hebben we gezegd dat we hier naar moeten kijken en dat dit moet 

worden geëvalueerd, om te kijken of er een andere rekenformule onder gelegd kan worden, die tot 

een rechtvaardige verdeling van kosten leidt. Dat moet in juni helder worden. Het zal leiden tot de 

afrekening 2018 en wordt het model voor 2019. Daar krijgt de raad ook mee te maken, want de 20 

raad heeft aan het begin van PlusOV, in 2017, ingestemd met het vereveningsmodel. Kaderstellend 

zijn wij allemaal daders van dit resultaat. Nu moeten we ons beperken tot de zienswijzen. Wij willen 

meer ins en outs over de gerealiseerde cijfers. Zo moet het aanleveren van data beter. Dat heeft te 

maken met het opstartende bedrijf, dat veel problemen heeft gekend. Er spelen zich in het vervoer 

allerlei capaciteitsproblemen af rond chauffeurs en busjes. Dat verklaart voor een deel dat er niet op 25 

groen gas is gereden. Ze hebben er ook misbruik van gemaakt door op diesel te blijven rijden. Maar 

als je zelf als regisseur ook steken laat vallen, dan heb je weinig titel daar de prioriteit te leggen in 

de onderhandelingen met je contractpartners. Daarin is PlusOV een stuk gevorderd. De verwachting 

is dat na de opstart van het nieuwe leerlingenvervoer, alle vervoerders zich houden aan de groen 

gas voorwaarde uit de aanbesteding. 30 

 

Mevrouw Van der Beek: De vereveningssystematiek lijkt ons tegen te staan. Wij worden harder 

geraakt dan andere gemeenten, net als Epe. De vereveningssystematiek is een systematiek die is 

gekozen om de kosten per gemeente te verrekenen. Normaliter zitten er in een kostencomponent 

vaste en variabele kosten. Hier is vooral met variabele kosten gerekend. De vastekostencomponent, 35 

dat zou een opstaptarief zijn van bijv. €6,= per rit, is hier losgelaten. Daar is destijds een bewuste 

keuze voor gemaakt. Ik ben niet bij die onderhandelingen geweest en weet niet waarom dat zo is 

gedaan, maar de 9 deelnemende gemeenten hebben daar in toegestemd. Omdat kinderen uit 

Heerde relatief ver weg gaan, heeft de gemeente te maken met lange ritten. Er zitten ook minder 

kinderen in de bus. Heerde heeft gemiddeld 4,6 reizigers in de bussen, die 23 kilometer reizen. 40 

Gemeente X heeft bijv. 3,9 reizigers, die 10 kilometer reizen. De gemeente Heerde heeft €104,= 

ritkosten voor die 4,6 leerlingen, terwijl de werkelijke kosten voor die rit €50,= zouden kunnen zijn. 

Gemeente X heeft €39,= kosten, omdat die kinderen kortere ritten maken en zij een lagere 

bezetting hebben en de werkelijke kosten €40,= zijn. Voor die gemeente ligt het redelijk dicht bij 

elkaar, maar bij ons zit er een wereld van verschil in de doorberekende werkelijke kosten en de 45 

kosten die aan de rit worden toegerekend. Het lijkt er op dat wij ons hard moeten maken voor het 

wijzigen van de vereveningssystematiek, omdat die debet is aan onze hoge kosten voor het vervoer. 

 

Tweede termijn 

De heer Van Ommen: Ik kan niet goed begrijpen hoe de wethouder kan zeggen dat het 50 

oorspronkelijke businessmodel van PlusOV een goed model was, als er halverwege een aantal fte’s 

moet worden toegevoegd om het te kunnen laten draaien. Dat zijn ook nog dure krachten. De 

wethouder verwacht een kostenreductie, omdat het leerlingenvervoer nu goed loopt. Is dat wel zo? 

In de brief van PlusOV staat: “In het leerlingenvervoer zijn er nog een klein aantal klachten met een 

structureel karakter er wordt gewerkt aan een duurzaam en passende oplossing.” Dan heb ik het 55 
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idee dat het niet goed loopt en dat er misschien nog meer kosten komen. Kan de wethouder iets 

zeggen over het klanttevredenheidsonderzoek, of PlusOV vragen hoe dat in zijn werk gaat? Ik ben 

erg benieuwd naar de tevredenheid. 

Mevrouw Landman: We hebben gepleit voor een scherpere zienswijze, omdat daar een aantal open 

einden in zijn. Daar heeft de portefeuillehouder niets over gezegd. Voor 2017 en 2018 kunnen we 5 

nog begrijpen dat er opstartproblemen zijn geweest en dat de zaak verkeerd is ingeschat. Maar ook 

voor de jaren daarna zien wij nog erg hoge kosten voor de gemeente Heerde. Het is de vraag of dat 

door een andere verdeelsystematiek beter zal worden en of andere gemeenten daarmee instemmen. 

Ik maak me zorgen voor de jaren daarna, dat de kosten niet worden teruggebracht tot het 

oorspronkelijk begrote bedrag voor de komende jaren. Ik ga ervan uit dat de raad nauw bij de 10 

evaluatie in oktober wordt betrokken, of we wel of niet verder gaan. Het punt over de 

aanbestedingsvoorwaarde is echt onvoldoende beantwoord. Hier was sprake van oneerlijke 

concurrentie. Een aantal bedrijven is afgevallen, omdat ze bij de aanbesteding te hoog hebben 

ingeschreven. Mensen kunnen kennelijk zomaar kwaliteit inleveren en niet groen rijden. Dat vind ik 

niet kunnen voor een bedrijf dat gedeeltelijk van onszelf is. 15 

De heer Tuinman: Als raad hebben we het besluit genomen met deze organisatie in zee te gaan op 

basis van de toen beschikbare informatie. Het voelt als een aannemer die als laagste inschrijver de 

opdracht krijgt woningen te bouwen en gedurende het traject met rekeningen komt omdat hij de 

dakpannen was vergeten door te berekenen. Meerdere sprekers vroegen hier aandacht voor. Wij 

willen als partij graag vooruit kijken en hebben met name voor het financiële aspect aandacht 20 

gevraagd. Er zijn opstartproblemen geweest en daar hebben we begrip voor getoond. Als dat leidt 

tot zulke financiële excessen, dan maken wij ons daar grote zorgen over. Daar heeft de wethouder 

het niet over. Als raad hebben wij daar naar te kijken, zeker in de fase waarin we nu verkeren. 

Mevrouw Hardam: Het komt over alsof de wethouder de urgentie niet begrijpt, want we hebben te 

maken met steeds oplopende kosten. Terwijl we er als gemeente Heerde niet rooskleurig voor staan. 25 

De totale bijdrage voor de gemeente Heerde is €390.220,=. Bij de onderbouwing staat een ander 

bedrag, nl. €196.059,=. Wat zijn die kosten dan? Wat betekent: “De vervoerskosten worden begroot 

op het in het bedrijfsplan beoogde niveau als gevolg van de in 2018 ingezette maatregelen om de 

kosten te reduceren.” Waarom worden die vervoerskosten dan begroot? 

Mevrouw Vijge: Wat moet er ten positieve gekeerd zijn, willen wij op 1 november ja zeggen? 30 

Wanneer gaan we nee zeggen? Hoe komen we er toe niet het duurdere nee te hoeven zeggen? Is er 

ook gekeken naar vervoersbedrijven die het beter doen dan PlusOV? PlusOV heeft een rapportcijfer 

van 3,4. Geen enkel vervoersbedrijf scoort erg hoog. Daaruit kun je afleiden dat het vervoer erg 

moeilijk is. Hebben wij dingen vergeleken met vervoersorganisaties die een voldoende scoren? Bij 

PlusOV moet nog veel gebeuren, willen wij boven de 6 uit komen. Daarnaast wil ik aandacht vragen 35 

voor het klanttevredenheidsonderzoek. 

 

Beantwoording door het college 

Wethouder Berkhoff: Dat het zo is gelopen, heeft met name met de processen te maken rond de 

invoering van de grote vervoersstroom. Dat heeft een relatie met de rapportcijfers. Deze organisatie 40 

werkt met een publiek gestuurde centrale via een gemeenschappelijke regeling en aanbesteed 

vervoer. PiM heeft in de Drechtsteden een identieke centrale opgesteld. Die draait goed. We kunnen 

vergelijk plegen met marktgestuurde centrales, maar in dit stadium was het beter om te zien wat 

we fout doen. Uit de uitgevoerde analyse blijkt dat er niet zo veel fout is in de opzet van het model, 

maar dat de workload bij aanvang van een nieuw vervoersseizoen voor leerlingen en doelgroepen is 45 

onderschat. Dat is de onervarenheid van een startend bedrijf. Daarom is men nu al in april 

begonnen met de opmaat van de inventarisatie van cliënten en gaat men de zomer gebruiken voor 

het op orde brengen van routes, chauffeurs en busjes. Op enig moment hebben we gezegd dat we 

het klanttevredenheidsonderzoek naar voren moesten schuiven, omdat PlusOV, toen het fout liep, zo 

in de media werd neergezet. Daar zou een afgrijselijk resultaat uit zijn gekomen. Er wordt in 2018 50 

ook naar toegewerkt dat er een reizigerspanel komt. Dat was ook een vraag vanuit de commissie en 

de ASD. De raad wil betrokken blijven bij de evaluatie. Zeker, want de raad is ook betrokken bij de 

vraag of wij doorgaan met de dienstverleningsovereenkomst met PlusOV, of dat deze in augustus 

2019 wordt beëindigd. We moeten niet een te simpele vergelijking maken van een aannemer met 

dakpannen. Dat kan wel over de vervoerders die zijn gecontracteerd, want zij hebben ingeschreven 55 
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op een aanbesteding. PlusOV is geen bedrijf dat door aanbesteding tot stand is gekomen. Het is een 

gemeenschappelijke regeling, waarvoor een organisatiemodel is gekozen en waarbij de poppetjes 

zijn ingevuld. Daarbij zijn fouten gemaakt. Ik wil het niet alleen hebben over de voorspelbaarheid 

van financiën, maar wil ook met u delen dat wij als gemeente een vervoersplicht hebben voor 

leerlingen volgens de verordening die daarvoor is opgesteld, en voor doelgroepen onder de WMO. 5 

Wij moeten vervoeren en daar zijn kosten aan verbonden. Wij proberen rust in de organisatie te 

krijgen, de boventalligheid aan ingevlogen krachten weg te krijgen en volgens het oorspronkelijke 

businessmodel, met een paar extra’s, te draaien. Dat levert een stabiele regiecentrale op en van 

daaruit proberen we het vervoer zo efficiënt mogelijk te organiseren. De kosten zijn voor de 

gemeenten en de verevening bepaalt voor een groot deel hoe die kosten worden verdeeld. Dit staat 10 

in de zienswijzenbrief. Die kunnen we op onderdelen nog wel aanscherpen. Dat neem ik mee naar 

het college. Wanneer gaan we ja zeggen? Dat doen we niet alleen. We kunnen ons ook niet zomaar 

ontvlechten uit PlusOV. Dat levert een grotere strop op dan nu te proberen PlusOV op orde te 

krijgen. Verlenging van de DvO per 1 augustus 2019 zou een betere uitkomst zijn dan een drama 

waarbij PlusOV uit elkaar valt. Dan zijn de rapen helemaal gaar. 15 

 

Mevrouw Van der Beek: Mevrouw Hardam noemde het bedrag van €390.220,=. Bij de 

kanttekeningen staat onder ad 2 een tabel met 3 grootheden; voorschot, definitief en afrekening. De 

totaalbedragen onder het kopje “definitief 2017” van €315.924,=, €42.664,= en €31.632,= maken 

die €390.220,=. Naar dit bedrag wordt in het voorstel verwezen. In 2017 hebben we door PlusOV 20 

een voorschot berekend gekregen. De jaarrekening sluit met het bedrag van €390.220,=. Dat 

betekent dat wij nog een extra afrekening krijgen over 2017. Het totaal van die afrekening komt uit 

op €196.059,=. Dat is de extra afrekening die wij krijgen, boven het bedrag dat wij inmiddels al 

hadden berekend. Mevrouw Hardam: Dat mist dus nog in de opzet? Mevrouw Van der Beek: Ja. Aan 

het klanttevredenheidsonderzoek wordt op dit moment ambtelijk gewerkt. Dit onderzoek is voor het 25 

leerlingenvervoer en het dagbestedingsvervoer. Het collectief vraagafhankelijk vervoer loopt 

inmiddels. In het tevredenheidsonderzoek voor leerlingenvervoer wordt ook het nieuwe seizoen 

meegenomen. De maand september zal onderdeel uitmaken van dit onderzoek, om een goede 

referentie te krijgen. 

 30 

Mevrouw Landman: In het najaar worden wij betrokken bij de evaluatie. Ik heb daar als raadslid 

onvoldoende expertise voor en zou hiervoor graag externe expertise willen invliegen. Ik wil goed 

beslagen ten ijs komen en niet weer een fout besluit nemen. Wethouder Berkhoff: Het is goed om 

op het moment dat de evaluatie voorhanden is en er besluitvorming moet plaatsvinden over het 

verlengen van de dienstverleningsovereenkomst, een verantwoordelijke van PlusOV een toelichting 35 

te laten geven. Wat u als raadsleden zelf aan expertise inhuurt, daar gaat het college niet over. 

[Toevoeging aan het verslag: De aangepaste concept zienswijze is bij de raadsstukken gevoegd.] 

 

Advies per fractie/ samenvattende conclusie voorzitter 

Voorzitter: Dit voorstel beoogt dat u kennis neemt van de jaarrekening 2017 en de Kadernotitie 40 

begroting 2019-2022 en dat u het college een zienswijze laat indienen. Het college heeft al 

aangegeven dat zij nog eens naar die zienswijze zal kijken om hem aan te scherpen. Kan dit als A- 

of B-onderwerp door naar de raad?  

Conclusie: de commissie stemt in met behandeling in de raad als B-onderwerp. 

 45 

10. Ontwerp programmabegroting 2019 GGD NOG 

Introductie onderwerp: De GGD NOG heeft de ontwerp programmabegroting 2019 toegezonden. 

Het college stelt de raad voor om een zienswijze op de ontwerp programmabegroting 2019 in te 

dienen. Daarbij wordt de GGD gevraagd vroegtijdig inzicht te geven in de risico’s voor de gemeente. 

Het voorstel ligt nu ter bespreking in de commissie voor. 50 

 

Eerste termijn 

De heer Kampherbeek: Mooi dat u apart aandacht vraagt voor de gezondheidsbevordering van 

statushouders. Hoe bent u op dat goede idee gekomen? Dit is een uiterst weloverwogen stuk. 

 55 
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De heer Tuinman: De fractie van CU-SGP kan instemmen met het voorliggende raadsvoorstel. 

 

De heer Mast: In de concept zienswijze wordt voorgesteld dat de GGD vroegtijdig inzicht moet 

geven in eventuele financiële risico’s. Is dat voldoende? De gemeente Heerde is in financieel zwaar 

weer beland. Is het in dit kader niet verstandig de GGD ook de zienswijzen mee te geven, zodat 5 

deze uitdrukkelijk alles in het werk dient te stellen om intensivering van werkzaamheden binnen de 

bestaande financiële middelen te realiseren? De PvdA fractie zou graag de mening van de wethouder 

horen. 

 

Mevrouw Hardam: De VVD vindt dit prima en sluit zich aan bij de woorden van de heer 10 

Kampherbeek. 

 

Mevrouw Landman: De fractie van D66/GL is het eens met de begroting en de zienswijzen. Wel 

vragen we ons af of er m.b.t. de jeugdgezondheidszorg nog steeds met 2 organisaties moet worden 

gewerkt; van 0-4 uitvoering door Vérian en van 4-18 door de GGD. De meeste gemeentes hebben 15 

dit integraler opgepakt. Waarom doen wij dit niet? Is dit efficiënter? Apeldoorn is eruit gestapt. Hoe 

bevalt dit? Als de wethouder hier nu geen antwoord op kan geven, kunnen we hier dan nog eens op 

terugkomen?  

 

Beantwoording door het college 20 

Wethouder Berkhoff: Gezondheidsonderzoeken onder statushouders is binnen het bestuur van de 

GGD een veelbesproken onderwerp, omdat de getallen fluctueren. 3 jaar geleden hebben we een 

hoge instroom van vluchtelingen gehad. Dat is nu dalende en nu voert de GGD die begrotingspost 

op. Voor 2016 en 2017 heeft de GGD daar ook bedragen voor uitgetrokken. We hebben dit veelal 

kunnen oplossen binnen het rekeningenresultaat van de GGD. De kaasschaafmethode heeft er bij de 25 

GGD toe geleid dat de rek eruit is. Wij verwachten dat we in 2018/2019 zoveel statushouders als 

cliënten zien en daar hangt voor de gemeente een prijskaartje aan. In het verleden werd het in de 

lopende werkzaamheden meegenomen, maar dat gaat niet meer. Dit oplossen binnen de 

intensivering van bestaande werkzaamheden is niet de oplossing. Er wordt vaak gewerkt met tolken 

en andere deskundigen. In de begroting 2019 wordt nog een deel binnen incidentele middelen 30 

opgelost, want de GGD heeft ook nog inkomstenbronnen van rijkswege voor voorlichtingstaken. De 

accountant heeft gezegd dat een deel van de pot voor seksuele gezondheid ingezet mag worden om 

te voldoen aan de rechtmatigheid. Voor 2018 leven we alleen in onzekerheid over de aantallen die 

op ons bord komen. Als er ergens ter wereld een crisis is die effecten heeft voor ons, dan is het 

verzoek ons daar tijdig van in kennis te stellen, zodat we daar in onze financiële planning rekening 35 

mee kunnen houden. JGZ is een interessant onderwerp. Je kunt met 2 organisaties in een 

netwerkorganisatie werken, zoals wij in Team Jeugd doen, en doen alsof je 1 organisatie bent in 

gegevensoverdracht, e.d. Dat is wat hier gebeurt. Apeldoorn heeft ervoor gekozen 4-19 weg te 

halen bij de GGD en 0-4 bij de Thuiszorgorganisatie en is een eigen organisatie gestart. Apeldoorn 

heeft een andere schaal dan wij. Zij zijn daar gelukkig mee. Als we daar een keer apart over komen 40 

te praten, zou ik dat willen doen met Team Jeugd. De voorzitter vraagt of dit als A- of B-onderwerp 

door kan naar de raad.  

Conclusie: de commissie stemt in met behandeling in de raad als A-onderwerp. 

 

Slot Samenleving 45 

 

11. Rondvraag Samenleving 

De heer Kampherbeek: Ik wil u er allen aan herinneren dat we hier vanavond in volle warmte 

hebben gezeten in een raadhuis dat aan renovatie toe is. We zullen afwachten wat het college ervan 

zegt als hier geld voor uitgetrokken moet worden, maar we zitten hier in allerbelabberdste 50 

werkomstandigheden. De heer Mast: In het dagblad Trouw van 24 meil jl. staat een artikel over 

ZZP’ers met schuld. Zij kunnen, volgens het artikel, vaak niet bij hun gemeente terecht en 

ambtenaren zijn blijkbaar niet goed op de hoogte op welke hulp ZZP’ers recht hebben. 40% van de 

gemeenten weigert schuldhulpverlening aan deze groep op grond van het gegeven dat zij hen 

beschouwen als ondernemers en niet als privé personen. Dit, terwijl gemeenten wettelijk de plicht 55 
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hebben mensen met schulden te helpen. Aldus Trouw. Is de wethouder op de hoogte van deze 

problematiek? Wat is haar visie hierop? ZZP’ers kunnen schuldhulp melden in Heerde bij het 

Algemeen Maatschappelijk Werk. Hoe gaat deze organisatie om met schuldhulpverleningsaanvragen 

van ZZP’ers? De gemeente Zwolle beoordeelt vervolgens de aanvraag of en welke hulp er wordt 

geboden. Hoe gaat de gemeente Zwolle om met aanvragen van ZZP’ers? Bij Vérian is van alles aan 5 

de hand. Wethouder Berkhoff laat in de pers optekenen dat hij niet vooruit wil lopen op de 

onderhandelingen met een overnamekandidaat. “Prioriteit is dat de ondersteuning en zorg aan onze 

inwoners niet in gevaar komt.” De wethouder wenst terecht niet vooruit te lopen op de 

onderhandelingen en beklemtoont terecht dat de zorg voor onze inwoners niet in gevaar mag 

komen. Prioriteit voor onze fractie zijn echter ook de belangen van de werknemers van Vérian, van 10 

wie de banen op de tocht staan en van wie de arbeidspositie al jaren onder druk staat. Veel 

werknemers van Vérian zijn woonachtig in Heerde. Het behoud van banen voor deze mensen is voor 

de fractie van PvdA, en niet alleen voor onze fractie denken we, van groot belang. Gelukkig benoemt 

de wethouder in de ARI wel het werknemersbelang. Voor de fractie is er een sterke relatie tussen 

enerzijds baanbehoud en anderzijds continuïteit en kwaliteit van de zorg. Baanbehoud waarborgt 15 

immers de continuïteit en kwaliteit van de zorg voor onze inwoners. Is het niet verstandig de 280 

afnemers van Vérianzorg in Heerde een brief te sturen met de boodschap dat de gemeente Heerde 

de continuïteit van de zorg garandeert? Dit om ongerustheid weg te nemen. Effectieve communicatie 

met de inwoners is immers ook een belangrijk streven van deze coalitie. Hoe hoog zijn de 

zorgtarieven van de gemeente Heerde eigenlijk in vergelijking met andere gemeenten? Is de 20 

wethouder met de PvdA fractie van mening dat de nieuwe zorgaanbieder haar werknemers conform 

de geldende CAO hoort te betalen en rekening behoort te houden met de huidige 

arbeidsvoorwaarden? Wethouder Çegerek: Het nieuws m.b.t. ZZP’ers was mij niet ontgaan. Mijn 

visie is dat we daar sinds 2001 de Wet gemeentelijke schuldhulpverlening voor hebben. Daarin staat 

dat we niemand mogen uitsluiten die daartoe in aanmerking komt. Ik ga ervan uit dat we in Heerde 25 

zorgvuldig naar die aanvragen kijken en dat er toetsing plaatsvindt. Ik moet me daar nog in 

verdiepen en er met Zwolle over in gesprek gaan. Ik zal uw vraag meenemen over deze specifieke 

doelgroep. Mocht daar uit komen dat dat niet goed gebeurt, dan geef ik daar op de gebruikelijke 

manier een terugkoppeling over.  

[Toevoeging aan het verslag: Binnen de gestelde termijn is geen terugkoppeling ontvangen, dit punt 30 

wordt op de toezeggingenlijst opgenomen]. 

Wethouder Berkhoff: De heer Mast citeert mij uit een krantenartikel in de Stentor. In het 

telefoongesprek met de journalist heb ik beide feiten genoemd: continuïteit van zorg en 

werkgelegenheid. Dat belang is heel helder in beeld. Vérian doet de communicatie richting de 

cliënten. Zij is degene die voor ons de dienst Schoon en leefbaar huis uitvoert. Wij hanteren reële 35 

tarieven. Dat moet op basis van een algemene maatregel van bestuur. Die tarieven zijn tot stand 

gekomen in overleg met de aanbieders. Dat sommige aanbieders daar moeite mee hebben, heeft 

vaak te maken met de eigen interne organisatie. In de zorgen rond Vérian heeft Vérian heel goed 

met de gemeente gecommuniceerd. Vanavond is er een persbericht uitgegaan dat er een doorstart 

komt onder de naam Vérian Huishoudelijke Hulp BV. Zij nemen zowel de cliënten als het personeel 40 

over tegen de geldende CAO en ook de backoffice. Ze moeten nog in gesprek met werknemers die 

ziek thuis zijn. Ik zal het persbericht via de griffie laten doorsturen. Mevrouw Landman: Wij worden 

herhaaldelijk aangesproken op onze verantwoordelijkheid als raad m.b.t. de financiën. Als fractie 

krijgen we graag helderheid of we wel of niet in control zijn en of er maandelijks wordt gemonitord. 

Wethouder Meijer: Morgenavond spreken we over de jaarrekening en het vervolg daarop. 45 

Morgenmiddag spreekt het college over de doorvertaling van de presentatie die we hier hebben 

gehouden. Dat komt eind juni/begin juli richting de raad terug. Mevrouw Landman: De vraag is of 

de dagelijkse uitgaven gemonitord worden en of we daar snel van op de hoogte zijn? Wethouder 

Meijer: Het wordt gemonitord en u wordt op korte termijn geïnformeerd. De heer Tuinman: 

Ongeveer een jaar geleden vroegen we aandacht voor het vaak niet aanwezig zijn van het doek van 50 

de muziektent. Dit doek is er verscheidene keren afgeweest. Nu het toeristenseizoen er weer aan 

komt en er veel buitenactiviteiten plaatsvinden, zou er een doek boven moeten komen te hangen 

dat weersbestendig is. Bij de eerste de beste hoosbui knapt het doek. Het is een slordig gezicht als 

het dak er driekwart van het jaar af is. Hier moet een definitieve oplossing voor worden gemaakt. 

We hebben een bedrijf in Heerde dat tenten maakt. Misschien moeten we daar maar eens advies 55 
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inwinnen. Wethouder Berkhoff: We nemen dat mee en zullen zien hoe we dat kunnen oplossen en of 

de budgetfreeze daar geen rol in gaat spelen. De heer Tuinman: Het levert weer geld op. 

[Toevoeging aan het verslag: Er is inmiddels en nieuw tentdoek aangebracht.] 

 

Wisseling commissievertegenwoordiging en voorzitter  5 

Voorzitter Nienhuis sluit de vergadering van de commissie Samenleving om 21.43 uur en voorzitter 

Van der Rhee vervolgt om 21.46 uur met de vergadering van de commissie Ruimte. 

 

Raadsvoorstellen Ruimte 

 10 

12. Ongewijzigd vaststellen ontwerpbestemmingsplan Andoornstraat  

Introductie onderwerp: Voor de vrijgekomen schoollocatie van de Spreng en naastgelegen sporthal 

(Andoornstraat-Roggeweg) is een plan ontwikkeld voor de bouw van 21 woningen, parkeerplaatsen 

en een park. Binnen de daarvoor gestelde termijn zijn twee schriftelijke zienswijzen ingediend. In 

het zienswijzenverslag is de reactie op de ingediende zienswijzen over verkeer en parkeren, 15 

woningbehoefte, planschade, inbreuk op woonomgeving en vrij uitzicht en geluid opgenomen. De 

conclusie van het college is dat de ingebrachte zienswijzen niet leiden tot een aanpassing van het 

bestemmingsplan en de daarmee verbonden bouwplannen. Aan de raad wordt daarom gevraagd het 

bestemmingsplan ongewijzigd vast te stellen. Het voorstel ligt nu ter bespreking in de commissie 

voor. 20 

 

Eerste termijn 

De heer Horst: In 2016 is Nikkels geselecteerd als ontwikkelaar om dit plan van 21 woningen te 

realiseren. Op 13 juni 2016 heeft de commissie Ruimte positief geadviseerd over de voorgestelde 

invulling. De fractie van PvdA kan de maatschappelijke meerwaarde van dit plan onderschrijven; de 25 

groene opzet met parkachtige invulling, nieuwe bomen en instandhouding van de karakteristieke 

bomenhaag langs de Andoornstraat, goede aansluiting op de aanwezige woningen en ook de 

duurzaamheidsmaatregelen kunnen onze goedkeuring wegdragen. Daarnaast zijn wij tevreden met 

het feit dat er meerdere doelgroepen worden bediend; eengezinswoningen, seniorenwoningen, maar 

ook voor starters en dat er in de aanbesteding rekening wordt gehouden met bouwen met 30 

werknemers uit de regio. Ook ruimte voor werk-leerplaatsen vinden wij zeer positief. We hebben 

een uitgebreid zienswijzenverslag gekregen. De fractie van PvdA is het met het college eens dat het 

aantal parkeerplaatsen omhoog gaat. De buurt heeft een vraag gesteld over speelvoorzieningen. Ik 

wil het college vragen daar nog eens naar te kijken. Kinderen zijn gewend op het schoolplein te 

spelen. Dat komt niet echt terug. De speeltuin is op een paar honderd meter afstand. Kleine 35 

kinderen mogen daar niet alleen heen. Is er in de groenstrook tussen die woninghaag een 

mogelijkheid voor een speelvoorziening? Deze wens vanuit de buurt is door het college niet direct 

opgenomen vanuit de zienswijzen. De buurt vraagt ook aandacht voor het proces. De start is vorig 

jaar december niet helemaal vlekkeloos verlopen. Daar wil ik aandacht voor vragen. De bewoners 

van Andoornstraat, Kamilleweg en Duisterestraat moeten worden meegenomen in het proces en 40 

bijv. worden geïnformeerd als een straat wordt afgesloten. 

 

Mevrouw Kwekkeboom: De fractie van D66/GL constateert dat de raad en omwonenden opnieuw 

weinig betrokken zijn in het proces van realisatie van deze vervangende nieuwbouw. De inwoners 

die een zienswijze hebben ingediend beschrijven een beleving en in het verweer lijkt het of die 45 

beleving wordt ontkend, want er wordt met cijfers en normen geschermd. Zo krijg je een welles 

nietes spel. De inwoners lijken niet meegenomen in het hele proces. Dat kwam al eerder naar voren 

in de evaluatie van de uitnodigingsplanologie en vraagt een sterke verbeteringsslag. De reactie van 

de wethouder in de vorige commissievergadering was dat dat plan ontwikkeld was voor de evaluatie 

van de uitnodigingsplanogie. Toch zie ik geen verbetering in de benadering van de inwoners. 50 

Ondertussen heeft Heerde niet veel plekken meer te vergeven waar je dit kunt toepassen. De 

ontwikkelingsplanologie is een belangrijke factor in de nieuwe Omgevingswet. Het anders denken zit 

nog lang niet in het DNA van de organisatie.  
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De heer Sellies: De fractie van CU-SGP vindt dit een mooie invulling van deze situatie. We willen wel 

aandacht vragen voor de parkeergelegenheden. Onze ervaring is dat het zowel aan de Kamilleweg 

als de Andoornstraat nu al behoorlijk druk is met parkeren. Er komen meer parkeerplaatsen, maar 

er komen ook meer woningen bij. Daarom willen we vragen hier extra aandacht aan te geven. 

 5 

De heer Dijkslag: Ik ben het in hoge mate eens met CU-SGP. De gemeente verkoopt de grond, maar 

is de gemeente ook gedekt als er asbest o.i.d. wordt gevonden? Ik hoop dat er aandacht voor is dat, 

als er wat wordt gevonden, de gemeente daar niet voor aansprakelijk is. Nikkels koopt de grond en 

wij zijn overal vanaf.  

 10 

De heer Mateman: De CDA-fractie is ook positief over dit plan. Wat ons vooral aanspreekt, is de 

ruime opzet en diversiteit van de woningen. Dit plan ziet er beter uit dan wat er op de locatie van de 

Emmaschool is gerealiseerd en dit is hoe het zou moeten. Over de communicatie is een aantal 

opmerkingen gemaakt. Dat er geen verslag is van een overleg voelt niet professioneel. Het college 

moet de communicatie beter doen. We leggen de bal bij onszelf neer, maar moeten die ook bij de 15 

ontwikkelaar leggen. We moeten hem opvoeden. Er komen 36 parkeerplaatsen, maar in het stuk 

staat 63. Is er een getal omgewisseld? Is het parkeeraanbod voldoende? Zouden er aan de 

Andoornstraat nog plekken voor dwarsparkeren kunnen worden gerealiseerd? 

 

Mevrouw Van Amerongen: We zouden het fijn vinden als dit soort plannen in de procedure eerder 20 

naar ons toekwam. 70 woningen per jaar is best een opgave. In principe staan we hier positief 

tegenover, maar we zouden graag eerder meepraten over een plan, want als we minder tevreden 

zijn, hebben we nog iets in de melk te brokkelen. D66/GL is het eens met de heer Mateman over de 

invulling van het plan. De kwaliteit in de woningenopzet spreekt ons aan. Met de 

uitnodigingsplanologie is de weg ingeslagen van vraaggestuurd bouwen: “De markt bepaalt waar 25 

vraag naar is en niet de gemeente.” Hoe bepaal je dat dan? We hebben het eerder gehad over het 

woningmarktonderzoek. De fractie van D66/GL was daar toen niet tevreden over en vond dat het te 

weinig diepgang had. We hebben het gevoel dat jonge starters onvoldoende worden bediend. Het 

zou fijn zijn als we daar wat meer grip op kregen. Als we daar als gemeente nog op kunnen sturen, 

dan moeten we daar cijfers over hebben. Dat verzoek leggen we bij het college neer.  30 

 

De heer Jalink: De VVD is positief over het voorliggende plan. Bij een volgend plan zou ik in de 

uitnodigingsplanologie burgers beter betrekken dan nu is gedaan. Er is wat miscommunicatie 

geweest over wanneer het in de Schaapskooi heeft gestaan. Misschien moet de buurt ook nog per 

brief worden geïnformeerd, want de Schaapskooi wordt soms niet bezorgd, met name in het 35 

buitengebied. De inspraak is op een goede manier verwoord. De VVD kan instemmen met de 

parkeernorm van 1,8. Het parkeerprobleem zal wel meevallen. Dat door gebruik van klinkers de 

geluidsnorm wordt overtroffen, moeten we maar mee leren leven. De VVD fractie is zeer positief 

over dit voorstel. 

 40 

De heer Mateman: Via een anterieure overeenkomst met de ontwikkelaar loopt de 

planschadeafhandeling via de ontwikkelende partij. Als mensen daar vragen over hebben, moet hen 

goed worden uitgelegd hoe het werkt. De ontwikkelaar moet hen daarin meenemen en de gemeente 

moet als achtervang dienen.  

 45 

De heer Dijkslag: Worden die huizen ook energieneutraal gemaakt met gas? 

 

Beantwoording door het college 

Wethouder Berkhoff: Het aantal parkeerplaatsen voldoet ruimschoots aan de normen die wij 

daarvoor hanteren. Langsparkeren is opgevangen in vakken. Er zijn door de commissie geen 50 

argumenten ingebracht die moeten leiden tot wijziging van het plan. Wel zijn er opmerkingen 

gemaakt die voor het vervolgtraject en in toekomstige plannen van belang zijn, met name over de 

communicatie. Het is niet zo dat er niets is gebeurd, mevrouw Kwekkeboom, want er zijn 2 

bewonersavonden geweest en men kon ook zienswijzen indienen. Daar is ook gebruik van gemaakt. 

Communicatie is ook vanuit het coalitieakkoord een belangrijk thema en er is ook al een leermoment 55 
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gekomen vanuit de evaluatie van de uitnodigingsplanologie. Het college gaat daar in deze 

bestuursperiode mee aan de slag. Speelvoorzieningen moeten we niet planologisch regelen. Ik moet 

kijken wat het beleid daarvoor is en of we daar middelen voor hebben. Dit wordt als punt van 

aandacht meegenomen. Op de vraag van de heer Dijkslag antwoordt wethouder Berkhoff: Er is een 

anterieure overeenkomst gesloten met de ontwikkelaar. In het raadsvoorstel staat onder “kosten” 5 

dat kosten zijn gedekt vanuit de ontwikkelaar. Je weet nooit wat er bij graafwerkzaamheden 

gebeurt, maar wij verwachten daar geen calamiteiten. Er is een keurige prijs voor de grond geboden 

en daarmee is dit één van onze best renderende schoollocaties. We mogen blij zijn als Nikkels daar 

zo snel mogelijk vervolgstappen in kan zetten. Over het woningmarktonderzoek zegt het 

collegeakkoord ook genoeg over bouwen voor starters en de huursector. De markt is niet alleen de 10 

marktkoopman, maar ook het hele palet aan consumenten. In de komende tijd zullen wij dat zo 

benaderen. Energieneutraal is een thema geweest bij de behandeling van het voorontwerp in de 

commissie. Er is toen gezegd dat dit plan qua opzet niet voorzag in nul-op-de-meterwoningen. In 

het vervolgtraject, zeker bij collectief particulier opdrachtgeverschap, wordt de mogelijkheid 

geboden daar zelf keuzes in te maken. Voor starters is dat vaak lastig, omdat ze die financiering niet 15 

op orde kunnen krijgen. Wij maken dit met Nikkels in het vervolgtraject een belangrijk punt van 

aandacht met potentiële kopers. 

 

Tweede termijn 

Mevrouw Kwekkeboom: Kan de wethouder iets concreter zeggen hoeveel eerder inwoners en raad 20 

betrokken worden in de planontwikkeling? Ik hoor dat al langer, maar ik zie het niet. De heer Horst: 

Bedoelt de wethouder speelvoorzieningen in toekomstige ontwikkelingen? Die kunnen toch ook in dit 

plan worden meegenomen door Nikkels? In de Bovenkamp zitten ook kleine plantsoentjes met 

speelplekken. Mevrouw Van Amerongen: We moeten niet alleen naar de marktkoopman kijken, 

maar de markt is ook de vraag naar woonbehoefte. Ik heb nog niet gehoord hoe we daar zicht op 25 

gaan krijgen. We moeten hier meer grip op krijgen in cijfers. Hoe kijkt het college daar tegen aan? 

Voorzitter: Sommige vragen gaan niet over het te nemen besluit. Wethouder Berkhoff: T.a.v. 

energieneutraliteit zullen we nog bekijken wat de mogelijkheden zijn voor toekomstige bewoners via 

de inkeringsregeling, waarbij landelijke middelen vrijkomen. We hebben een plan voor 

speelvoorzieningen. Ik zal kijken of er binnen dat plan middelen zijn voor speelvoorzieningen in 30 

woonwijken. In 2016 hebben we een woningmarktonderzoek gehad, dat bepaalde gegevens heeft 

opgeleverd. Het is van belang dat gestalte te geven. Daar wordt duidelijk over een te bouwen 

percentage huursector gesproken. We weten nu dat die vraag er is; voor starters en voor 

nieuwkomers in Nederland die gehuisvest dienen te worden. Als we achterstanden oplopen in onze 

taakstelling, hebben we een probleem. De coalitie zal vol verve oppakken dat er voor iedereen wordt 35 

gebouwd. De heer Mateman interrumpeert: Dit onderwerp gaat ons als fractie aan het hart. We 

hebben de evaluatie gehad en er ligt een aantal acties voor het college. Ik zou daar in oktober een 

themaraad aan willen wijden. Wethouder Berkhoff: Dat is een prima suggestie. U mag verwachten 

dat de wethouders zich snel inwerken op hun portefeuilles. De speerpunten zijn klip en klaar; 

invoering van de Omgevingswet en de Omgevingsvisie. De uitnodigingsplanologie speelt daar een 40 

grote rol in. De evaluatie geeft voldoende aandachts– en verbeterpunten. We kunnen hier voor het 

eind van dit jaar nog een themaraad aan wijden. Ik zal op korte termijn het gesprek met de 

coöperatie oppakken om te kijken of we een versnelling kunnen maken t.a.v. wonen voor huurders. 

Mevrouw Van Amerongen sluit zich aan bij de suggestie van de heer Mateman: De wethouder zegt 

dat het woningmarktonderzoek niks met het plan te maken heeft. Dat wil ik tegenspreken, want als 45 

je die vraag niet stelt, ga je van plan naar plan en krijg je iedere keer ad hoc een invulling van een 

plan. In de verkiezingsprogramma’s en het coalitieprogramma is jongerenhuisvesting een belangrijk 

thema, maar in de plannen die dan voorbij komen wordt daar onvoldoende soelaas aan geboden. Is 

dit wel de juiste verhouding? Voorzitter: Dit onderstreept het belang van een bijeenkomst waarin de 

Omgevingswet breder wordt geëvalueerd. Wethouder Berkhoff: We hebben hier een beetje de 50 

cultuur dat we bij een onderwerp de hele periferie betrekken. Maar we moeten het proces en de 

doorlopen besluitvormingsprocessen voor ogen houden. In 2017 is een positieve grondhouding 

afgegeven voor het voorliggende plan. Dat is nu uitgewerkt in een juridisch kader en daar moeten 

niet proberen op terug te komen. We hebben nu een nieuwe start met een nieuw college, dat 

voornemens is op de onderdelen communicatie, inwonerparticipatie en overheidsparticipatie slagen 55 
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te maken. Ik hoop dat, als zich nieuwe locaties aandienen, we het gevoel van te laat bij de raad en 

inwoners zijn, kunnen reduceren. 

Conclusie: de commissie stemt in met behandeling in de raad als A-onderwerp. 

 

13. Jaarrekening 2017, ontwerp-programmabegroting 2019, ontwerp-5 

meerjarenprogrammabegroting 2020-2022 Omgevingsdienst Noord-Veluwe 

Introductie onderwerp: Het Dagelijks Bestuur (DB) de Jaarrekening 2017, ontwerp-

programmabegroting 2019, stuurde de ontwerp-meerjarenprogrammabegroting 2020-2022. Het 

jaarresultaat over 2017 van de ODNV leidt tot een positief saldo. Ook de ontwerp begroting 2019 is 

in evenwicht. Het college stelt de raad voor geen zienswijzen in te dienen en in te stemmen met het 10 

voorstel van de ODNV om een gedeelte van het positieve saldo van de Jaarrekening 2017 extra bij 

te dragen voor toezicht op energiebesparing bij bedrijven, indien dat nodig zou zijn. Het voorstel ligt 

nu ter bespreking in de commissie voor. 

 

Eerste termijn 15 

De heer Volkers: De VVD is blij te zien dat hier een plus staat. In de bijlage van de Provincie staat 

dat de provinciale bijdrage wordt verlaagd met €116.744,=. Ik heb er moeite mee dat dat business 

as usual is in overheidsland. Ik denk niet dat we er iets aan kunnen doen, maar wil het toch 

memoreren. Het is een financieel jaarverslag. Er staat een prestatie indicator voor stimulans voor 

energiebesparing. Waar richt de handhaving zich op? Komt dat nog terug in de plancyclus?  20 

 

De heer Van der Linde: We hebben van de VVD goede woorden gehoord. We nemen een aantal 

diensten af van de ODNV. CU-SGP denkt dat kosten-baten in een goed evenwicht zijn. Onder punt 4 

in het raadsvoorstel staat: “in te stemmen met het voorstel van de ODNV om een gedeelte van het 

positieve saldo van de Jaarstukken 2017 extra bij te dragen voor toezicht op energiebesparing bij 25 

bedrijven voor het geval dat het Ministerie van Economische Zaken en Klimaat niet mocht overgaan 

tot subsidieverstrekking tweede tranche hiervoor.” Daar staat een stuk onzekerheid in. Weten we al 

wat meer? Het is wel wat makkelijk dat nu al zo op te nemen. Het gaat om de Rijksoverheid, maar 

hebben we daar nog enige invloed op? Daar zit de onduidelijkheid. 

 30 

Mevrouw Van Amerongen: Ook voor de fractie van D66/GL is het geen vanzelfsprekendheid die 

€4.000,= batig saldo meteen door te schuiven. Er wordt al min of meer vanuit gegaan dat het Rijk 

niet over de brug komt. In wezen gaan wij nu subsidiëren. Dat is voor ons niet vanzelfsprekend. 

 

De heer Nienhuis: Het salaris van de directeur is met meer dan 10% opgeplust. Wat is er in zijn 35 

functioneren veranderd dat een dergelijke salarisstijging legitimeert? De medewerkers krijgen er 

voor 2018 2,5% bij. Het ziekteverzuim op handhaving is extreem. Zijn er plannen dat voor de 

toekomst te verminderen? Het is meer dan het dubbele van wat het landelijk is. Een ziekteverzuim 

van 10% ondermijnt de organisatie. In het overzicht van leden van algemeen bestuur staat dat 

Heerde vertegenwoordigd wordt door de heer De Graaf, maar de plaatsvervanger, de heer Van der 40 

Stege, is al enige tijd niet meer actief als wethouder. Is er een nieuwe plaatsvervanger? 

 

Beantwoording door het college 

Wethouder Çegerek: Er is een afname van provinciale middelen, maar dat heeft niet tot gevolgen 

voor Heerde geleid. Het is budgetneutraal gebleven. Dat heeft ook te maken met het type 45 

handhaving dat wij nodig hebben. Wij maken alleen maar gebruik van het basispakket 

vergunningverlening, toezicht en handhaving. Daarbinnen kan het zijn dat er beroep wordt gedaan 

op een andere categorie bedrijven, zoals BRZO. Dat valt onder de expertise van regio Nijmegen. Als 

in de praktijk blijkt dat we daar weinig beroep op doen, dan is dat geen zorg waar we naar om 

hoeven te kijken omdat het ons geld kost. Het is voor ons budgetneutraal gebleven. Er werd een 50 

terechte vraag gesteld over energiebesparing bij bedrijven. Ik proef verwarring dat een overschot 

niet zomaar moet worden ingezet. Sinds 2012 moeten we de Europese energie efficiency richtlijnen 

vanuit de EU als lidstaten toepassen. De gemeente Heerde moet daar als bevoegd gezag de 

handhaving op uitvoeren. Deze richtlijn geldt voor lidstaten en voor bedrijven. Wij hebben de plicht 

te handhaven bij bedrijven die binnen onze gemeente vallen. Dat betekent dat we voor 2020 20% 55 



  

   

Commissie Ruimte en Samenleving 28 mei 2018, ongewijzigd vastgesteld pagina 21 van 22 

 

reductie willen. Ik denk dat de achterliggende gedachte is die handhavingspraktijk zoveel mogelijk 

te blijven doen en daartoe maken wij gebruik van de diensten van de Omgevingsdienst. Ik vind het 

prima dat die handhavingstaken worden uitgevoerd. Dat betekent dat we bedrijven kunnen 

aanspreken dat ze aan de Europese richtlijn moeten voldoen. Ik denk dat het goed is dat zo te laten, 

met die uitleg erbij. De paragraaf m.b.t. handhaving en ziekteverzuim was mij ook opgevallen. Dat 5 

is een aandachtspunt. Ik ga niet op die uitvoering zitten, maar ik ga dat wel aankaarten. Een 

Omgevingsdienst heeft ook een werkvloer. Het is teleurstellend te zien dat er zoveel ziekteverzuim 

is. Dat betekent externe inhuur. Ik wil wel opmerken dat het bij dit soort praktijken niet altijd per 

definitie duur is om extern in te huren. Het gaat meestal om een bepaalde periode in een jaar en het 

kan goedkoper uitvallen. Ik heb de organisaties nog niet gesproken en kan die conclusie nog niet 10 

trekken. Ik neem dit mee. Omgevingsdiensten zijn aparte openbare lichamen en we hebben hier het 

Gelders stelsel. Laten we het goed organiseren met eigen mensen. Salaris directeur en personeel. Ik 

weet dat er ver beneden WNT-norm wordt betaald. Het is mij ontgaan dat het om 10% verhoging 

gaat. Daar complimenteer ik u voor. Ik zal navragen hoe dat zich verhoudt tot de hele organisatie. 

Morgen wordt de eerste collegevergadering gehouden en hebben we ook constitutioneel beraad. 15 

Daar komen al deze onderwerpen aan de orde. Daarna wordt u zo snel mogelijk op de hoogte 

gesteld wie waar over gaat. 

 

Tweede termijn 

De heer Mateman: We houden geld over, maar op een aantal dossiers komen we geld tekort.  20 

Daarnaast hebben we ook nog bezuinigingsopgaven. We moeten onszelf de vraag stellen of we dit 

op deze manier moeten blijven doen. Kunnen we het anders of minder organiseren? We moeten 

keuzes maken en misschien moeten we op dit punt een onsje minder doen. De heer Volkers: We 

staan voor een enorme energietransitie, waar ook veel veranderingen in de bouwkolom gaan 

plaatsvinden en waar de overheid veel geld in gaat stoppen. Handhaving is nu al een zwak punt. 25 

Bijna niemand kijkt of mensen zonnepanelen wel echt op het dak leggen. Als wij duurzaamheid en 

transitie belangrijk vinden, dan is het aan de magere kant wat er nu vanuit de overheid wordt 

gecontroleerd. Mevrouw Van Amerongen is het eens met de heer Volkers dat handhaven zeer 

belangrijk is. Maar het is wel heel makkelijk dat op voorhand weg te geven. Het ligt op de weg van 

het Rijk om dit te doen, want zij heeft ook die verplichting vanuit Europa. De heer Van der Linde is 30 

het eens met mevrouw Van Amerongen. Maar wat de heer Mateman zegt snijdt ook hout. Het 

gemak waarmee geld wordt weggegeven. Laten we kritisch zijn en blijven op wat we afnemen. Als 

het een onsje minder kan, graag, maar dat moet goed afgewogen zijn. Als het college het idee heeft 

dat dat kan, moet zij met voorstellen komen. De heer Nienhuis: Op pagina 43 staat de verklaring 

Wet Normering Topinkomens. Daar staat het volledig uitgespeld. Ik hoop niet dat er volgend jaar 35 

weer een dergelijke verhoging in zit, zonder dat er een toelichting bij staat. 

 

Beantwoording door het college 

Wethouder Çegerek neemt die kritische noot van de heer Nienhuis mee: Ik begrijp ook de kritische 

houding van mevrouw Van Amerongen, de heer Van der Linde en de heer Volkers. Je moet naar het 40 

geheel kijken, maar we hebben een wettelijke verplichting. Als er iets vaak aan de orde komt, is het 

die toezichthoudende/controlerende taak. Raad, snijd niet in uw eigen vingers. Het kan een onsje 

minder, maar dat heeft consequenties. We mogen blij zijn dat we met een positief saldo uitkomen. 

Aanvankelijk was het te verwachten aantal voor handhaving minder dan wat we ervoor terug 

hebben gekregen. Ze hebben dus meer gedaan dan was verwacht. Bij calamiteiten of een incident 45 

kijken we elkaar aan dat we te vroeg hebben bezuinigd. Het gaat om de veiligheid van onze 

inwoners. Ik heb de vuurwerkramp in Enschede meegemaakt. Dat was ellende. Ik vind het fijn dat 

we op deze manier de diensten van de Omgevingsdienst kunnen benutten, dat we budgetneutraal 

uitkomen en zelfs met een positief saldo. Dat positieve saldo m.b.t. energiebesparing is de kant die 

we willen. Wij willen samen duurzaam verbinden en dat duurzame imago hoog houden. Dat past 50 

prima binnen onze lijn. Ik heb uw kritische noot gehoord en hou het in de gaten. 

Conclusie: de commissie stemt in met behandeling in de raad als A-onderwerp. 

 

Rondvraag 
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De heer Van der Linde maakt de nieuwe wethouder een compliment. Mevrouw Van Amerongen: De 

verspreiding van de Japanse duizendknoop loopt uit de hand. Hoe gaat de gemeente met de 

bestrijding daarvan om? Over de renovatie van de Horsthoek is gezegd dat men eerst het OOGO 

overleg wilde afwachten. Dat overleg is vorige week geweest. Is er al nieuws te melden? Wethouder 

Berkhoff neemt de bestrijding van de Japanse duizendknoop mee als aandachtspunt. De renovatie 5 

aanvraag van de Horsthoekschool is inderdaad in het college aan de orde geweest. Er is een 

standpunt van het college over ingenomen op argumenten die in de verordening aanwezig zijn. Dat 

is gedeeld in het OOGO met alle schoolbesturen. Zij hebben hun zienswijze gegeven. Hier komt een 

verslag van en de zienswijzennota gaat vervolgens naar de schoolbesturen. Dan kan men opnieuw 

in vergadering bijeen komen. Vervolgens neemt het college een besluit hoe om te gaan met die 10 

aanvraag. Het college was voornemens de aanvraag af te wijzen op gronden die in de verordening 

Onderwijshuisvesting zijn genoemd. Iedereen zegt dat er recht moet worden gedaan aan de 

verordening. Mevrouw Tigchelaar: In de Schaapskooi van 1 mei jl. las ik over de aanvraag 

omgevingsvergunning van de motorsportvereniging voor het wijzigen en uitbreiden van hun 

activiteiten. Wat is de stand van zaken en wat is de wethouder voornemens te doen? Is dit een 15 

onderwerp om in de commissie in te brengen? Wethouder Berkhoff wil deze vraag graag als 

schriftelijke vraag genoteerd zien en op de toezeggingenlijst. Voorzitter: De beantwoording volgt in 

het verslag. [Toevoeging aan het verslag: Binnen de gestelde termijn is geen terugkoppeling 

ontvangen, dit punt wordt op de toezeggingenlijst opgenomen]. De heer Horst: Het schijnt dat de 

Boni hier gaat komen. Uit de krant maak ik op dat men zich nog niet bij de gemeente heeft gemeld. 20 

Is daar al verandering in gekomen? De heer Buist heeft in het verleden al vaker aandacht gevraagd 

voor de toegankelijkheid van het bosgebied. Aan de Zuidweg is een parkeerplaats afgesloten. Hoe 

kan dat? Wethouder Meijer: De Boni plaatste vorige week een personeelsadvertentie in de krant. Op 

dat moment hadden wij nog geen informatie. We hebben ondertussen wat onderzoek gedaan. 

Omdat het vrij recent is en omdat collega Berkhoff en ik samen het traject van de gemeentewerf 25 

doen, lijkt het ons verstandig morgen in het college de aspecten die daarin meespelen te wegen. We 

komen daar op terug [Toevoeging aan het verslag: Binnen de gestelde termijn is geen 

terugkoppeling ontvangen, dit punt wordt op de toezeggingenlijst opgenomen]. Wethouder Çegerek 

komt in het verslag terug op de parkeerplaats aan de Zuidweg [Toevoeging aan het verslag: Binnen 

de gestelde termijn is geen terugkoppeling ontvangen, dit punt wordt op de toezeggingenlijst 30 

opgenomen]. De heer Jalink: Wat is het maaibeleid bij fietspaden? Bij een aantal fietspaden is het 

gras heel lang en ook bij een aantal kruisingen staan de borden helemaal in het groen. Wethouder 

Çegerek neemt dit mee als aandachtspunt en komt hier op terug [Toevoeging aan het verslag: 

Binnen de gestelde termijn is geen terugkoppeling ontvangen, dit punt wordt op de toezeggingenlijst 

opgenomen]. De heer De Weerdt: Er zou overleg zijn met het Waterschap over de mogelijkheden 35 

voor bootjes in het Apeldoorns Kanaal. Kinderen willen graag varen, maar er is nog steeds geen 

besluit over. Hoe is de stand van zaken? Wethouder Meijer: Dat overleg heeft plaatsgevonden. Ik wil 

daar eerst met het college over spreken. U moet dus nog even wachten. De heer De Weerdt: Als er 

duidelijkheid is, wordt dat dan ook gepubliceerd? Wethouder Meijer: Over het algemeen 

communiceren wij besluiten. Het is vaarwater van het Waterschap en we hebben daar als college 40 

een gesprek over gehad.  

[Toevoeging aan het verslag: Binnen de gestelde termijn is geen terugkoppeling ontvangen, dit 

onderwerp wordt op de toezeggingenlijst opgenomen]. 

 

Slot Ruimte 45 

De UvoorzitterU dankt een ieder voor zijn of haar inbreng en sluit de vergadering om 22.45 uur. 

 


